
A nyári hónapokban több
helyszínen közmûrekonst-
rukciós munkák és útfejleszté-
sek folynak Zalaegerszegen. A
beruházások forgalomkorláto-
zásokkal, terelésekkel járnak és
sok figyelmet, valamint türel-
met igényelnek az arra közleke-
dõktõl.

– pet –

Az egyik legnagyobb és leglát-
ványosabb változást hozó projekt
a Kosztolányi utca kétirányúsí-
tása. A fejlesztés most zajló máso-
dik üteme a Baross-liget környeze-
tét érinti. A munkák végeztével tel-
jesen megváltozik majd a kórház
és a rendelõintézet megközelíté-
se. A Hunyadi utca lezárásáról, a
beruházás jelenlegi állapotáról és
a várost érintõ nagyobb közmû- és
útfejlesztésekrõl Bali Zoltán alpol-
gármestert kérdeztük.

(Folytatás a 2. oldalon.)
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– pánczélPetra –

Csondor Réka (ötödéves festé-
szet szakos hallgató; PTE Mûvé-
szeti Kar) alkotásaiból nyílt kiállí-
tás a Göcseji Dombérozó kereté-
ben Becsvölgyén, a Bán ház újon-
nan felavatott Szegvidéki Pajtájá-
ban. A „Terepszemle” címû tárlatot
a fiatal alkotó mestere, Nemes
Csaba festõmûvész, egyetemi ta-
nár ajánlotta az érdeklõdõk figyel-
mébe. A pályakezdõ alkotónak ez
az elsõ önálló kiállítása.

Csondor Réka Gutorföldérõl
származik, a zalaegerszegi Ady-is-
kola mûvészeti gimnazistája volt,

majd a Pécsi Egyetemen folytatta
tanulmányait. A vidéki, falusi közeg
nagyban hat mûvészeti stílusára.
Elemzi, megérti és hitelesen jelení-
ti meg a vidéket, a vidéki életet és
fõleg annak mindenki által ismert
elemét, a Kádár-kockát. Vagyis a
falusi hétköznapok jellegzetes ház-
típusát – hangzott el a megnyitón.
Az alkotó kizárja az ehhez kapcsol-
ható, romantikusnak ható, vagy
sztereotip témákat. Nem idealizál,
vagy ironizál, de finom önreflektív
humor sejlik fel a képein – mondta
Nemes Csaba, akinek a festmé-
nyein szintén gyakran megjelen-
nek a Kádár-kor épületei. 

Mester és tanítványa néhány
alkotása egyaránt látható a buda-
pesti Ludwig Múzeum „Kis magyar
kockológia. A modernitás hajlékai
a Kádár-korszakban” címû csopor-
tos kiállításán, mely szintén a fenti
témát dolgozza fel. Vagyis, hogy
egy történelmi korszak emblema-
tikus épülete és a hozzá kapcsoló-
dó életforma miképp jelenik meg a
kortárs képzõmûvészetben. A
becsvölgyei és a fõvárosi kiállítás
apropóján beszélgettünk a Göcse-
ji Dombérozón Csondor Rékával
és Nemes Csabával.

Honnan jött az indíttatás,
hogy a kockaházak felé fordulj?
A gyerekkori közeg, vagy az
egyetemi tanárod volt nagyobb
inspiráció?

Csondor Réka: Másodéves
egyetemistaként kezdtem a Ká-

dár-kockákkal és lakótelepi házak-
kal foglalkozni. Leginkább onnan
jött az ötlet, hogy buszon utaztam,
bámultam ki az ablakon, és feltûnt,
hogy mennyire uralja a környeze-
tet a látszólag sok egyforma falusi
ház. Amik aztán mégiscsak mutat-
nak egyedi vonásokat. Mivel ma-
gam is ebbõl a vidéki közegbõl jö-
vök, tudom, hogy szerethetõek a
Kádár-kockák, és szinte mindenki
kapcsolódik hozzájuk valamilyen
formában. Aztán a mûteremben
elkezdtem játszadozni a formák-
kal, a méretekkel. Elõször 10x10-es
kockákat készítettem, ezek Becs-
völgyén nem láthatók, ám a
Ludwig Múzeum kiállításán igen.
Ez a 10x10-es méret amúgy egy
méretarányos, lekicsinyített mása
az eredeti házaknak.

(Folytatás az 5. oldalon.)

KÁDÁR-KOCKÁK MÛVÉSZI MEGKÖZELÍTÉSBEN
BECSVÖLGYEI „TEREPSZEMLE” CSONDOR RÉKÁVAL ÉS NEMES CSABÁVAL

Bennfentes is, meg kívülálló is. Szociografikus szemlélettel kö-
zelít a szocialista korszak tipikus épületei felé, melynek egyes
elemeit, jellegzetességeit a festészet eszközeivel adja vissza sa-
játos hangulatú képein.
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(Folytatás az 1. oldalról.)
– Néhány héttel ezelõtt a Hu-

nyadi utcát lezártuk az autós for-
galom elõl, hiszen megkezdõdtek
a Kosztolányi utca kétirányúsí-
tásának második üteméhez kap-
csolódó kivitelezési munkálatok. A
Hunyadi utca környékén közmû-
rekonstrukció történt, illetve egy
nagyobb átmérõjû csapadékcsa-
torna készült. Ez a Göcseji út felõl
vezeti el a csapadékot az Avas-
árokba. Az új csövet a szakembe-
reknek át kellett sajtolni a vágány-
töltés alatt, ami komoly technikai
kihívást okozott, de sikerült végez-
ni a feladattal – mondta az alpol-
gármester. – A közmûvesítés ez-
zel lezárult a térségben, most a
szegélyezés zajlik, a tervek szerint
pedig augusztus 26-tól ismét
használhatják az autósok a Hu-
nyadi utcát.

Hozzátette: a történet ezzel ter-
mészetesen nem ér véget, mert
augusztus végén több kivitelezési
munka is indul a kétirányúsítás
kapcsán. Megkezdõdik például a
kórház elõtti új buszöböl kialakítá-
sa. 

– Ez azt a célt szolgálja, hogy
akik a Göcseji út irányából busszal
érkeznek, és a kórházba tartanak,
ne a Békeligetbõl kelljen átsétál-
niuk az egészségügyi intézmény-
be. Vagyis az Éva presszó és a bé-
keligeti buszmegálló közé beékelõ-
dik még egy megállóhely, mégpe-
dig a kórház fõbejárata elé. Sõt,
késõbb a Baross-liget északkeleti
oldalán is létesül egy új buszöböl.

Augusztus végétõl kezdik el építe-
ni a járdát és az új térkõburkolatot
is a Zrínyi utca rendelõintézet mel-
letti szakaszán, és szintén augusz-
tus 27-én indul a Békeligeti aluljáró
átépítése. Egy teljesen új, akadály-
mentes gyalogos aluljáró létesül,
modern világítással.

Bali Zoltán úgy fogalmazott: a
közlekedés kétirányúsításán túl az
is nagyon fontos, hogy a fejlesz-
téssel biztonságosan juthassunk

el a kórházba és a rendelõintézet-
be; lassított forgalommal, jól meg-
közelíthetõ parkolókkal. Emellett a
buszok és a gyalogosok is bal-
esetmentesen közlekedhessenek
a kórház környezetében.

Kérdésünkre, hogy a kétirá-
nyúsítás okoz-e változást a kór-

ház környékének zöldövezetei-
ben, az alpolgármester azt felelte,
hogy az új buszöböl miatt a refor-
mátus templom mellett valóban ki-
vágtak néhány fát. Azonban a
buszmegálló kialakítása után par-
kosítást végeznek a szakembe-
rek, így a templom és a kórház
bejárata között fákat ültetnek. A
Baross-liget faállományát nem
érinti a beruházás. Létrehoznak
viszont egy sétányt a parkon át,

ami a rendelõintézetet köti össze
a liget mellett épülõ új, Zrínyi úti
buszmegállóval.

A teljes projekt várhatóan 2025
tavaszán zárul, de már elõtte mû-
ködésbe lép a liget körüli új közle-
kedési rend. Errõl igyekeznek min-
den lehetséges fórumon tájékoz-
tatni a lakosságot.

A városban zajló többi útépítés-
rõl az alpolgármester úgy nyilatko-
zott, hogy az önkormányzat és az
E.ON összehangolt projektjeinek
keretében folyik a Kisfaludy utca
és a Kazinczy tér felújítása.

–  A Kisfaludy utcában az Ady
utca – Kossuth utca szakasz teljes
egészében az önkormányzat tá-

mogatásával újul meg. Az 1960-as
években létesült ivóvíz- és
szennyvízvezeték cseréje megtör-
tént. Most az E.ON a gázvezetéket
is kicseréli, ezt követi az útburkolat
helyreállítása, mely szintén önkor-
mányzati forrásból valósul meg.
Az utca Ady utca–Mártírok utca
közötti szakaszán zajló munkákat
viszont teljes egészében az E.ON
finanszírozza. Itt gázvezetékcsere
zajlik, majd a cég helyre is állítja
az útburkolatot. Az önkormányzat
ezen a szakaszon viszont szeret-
ne az Ady-iskola elõtt egy K+R
(kiss and ride) parkolót kialakítani.
Enyhítve ezzel az iskolai idõszak
parkolási problémáin.

A Kazinczy téren szintén az
E.ON végez gázvezeték-rekonst-
rukciót, ami már egy többéves,
szakaszokban zajló munka egyik
állomása. A Hock János úttól ha-
ladnak a belváros felé, évrõl évre
megújítva egy-egy szakaszt. A
munkálatok után a burkolat hely-
reállítását, aszfaltozását a cég
vállalta. Az önkormányzat itt az
érintett buszöblök, felállósávok
újratérkövezését végzi el – tette
hozzá. Bali Zoltán azt is elmondta,
hogy a Köztársaság úton is tarta-
nak még az építkezések, három
helyszínen. A leglátványosabb
változás a Hegyalja–Átalszegett
utca csomópontnál lesz. Itt egy
buszközlekedést segítõ ívkorrek-
ciót hajtanak végre.

Az útfelújításokkal a legtöbb
helyen végeznek a szeptemberi is-
kolakezdésre, ez alól a Kisfaludy
utca Ady–Kossuth utcai szakasza
a kivétel, ami csak szeptember kö-
zepére készül el. A fejlesztések
õsszel sem állnak le, szeptember
végétõl ugyanis szintén az E.ON-
nal közösen elkezdõdik a Petõfi ut-
ca Tüttõssy–Kossuth utca közötti
szakaszának gázvezeték-rekonst-
rukciója, és az ehhez kapcsolódó
burkolatépítési munkák.
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Alapkõletétellel elkezdõdött a
NEXT GEN MOBILITY – a Flex
új autóipari alkatrészüzemének
építése. Az ünnepségen jelen
volt Gulyás Gergely, Miniszter-
elnökséget vezetõ miniszter, aki
köszöntõjében hangsúlyozta:
Zalaegerszegen olyan gazdasá-
gi fejlõdés ment végbe, amely
nem csak az iparûzési adó nö-
vekedésében mutatkozik meg,
hanem abban is, hogy egyete-
mek, kutatóintézetek jelentek
meg a ZalaZONE területén.

A miniszter hozzátette: a Flex
úgy gondolkodik errõl a térségrõl,
hogy érdemes beruházni. A vállalat
az egész vármegye legnagyobb
foglalkoztatója. Az egyhektáros te-
rületen  épülõ gyártócsarnok 36 mil-
liárd forintos beruházásához a kor-
mány mintegy 20 százalékkal járult
hozzá. Amit itt gyártani fognak, az
lényegesen többet hoz az ország-
nak és Zalaegerszegnek, mint
amennyibe kerül. Péter Ágota, a
Flex alelnöke a vállalat elmúlt öt
évének eredményeirõl szólt: a mul-
tinacionális cég már 30 országban,
mintegy 140 ezer munkavállalót al-
kalmaz. Zalaegerszegen nyolc év
alatt 150 millió dollárt fektettek be,
igy a város ma már a Flex európai

autóipari gyártóközpontjának szá-
mít. Közölte, hogy nagyfeszültségû
elektromos és hibrid jármûalkatré-
szeket készítenek majd. Az új üzem
épülete januárra elkészül, 2025
nyarán pedig elindul a gyártás.

Palkovics László, az Autóipari
Próbapálya Zala Kft. ügyvezetõ
igazgatója felidézte a világ leg-
modernebbjének számító teszt-
pálya felépítését, megjegyezve,
hogy ez az ökoszisztéma azóta
két high-tech gyárat is idevonzott
és két világcég kutatóbázisa is
felépült. 

Vigh László országgyûlési kép-
viselõ jelezte, hogy 255 hektáron
épült fel az elektromos és önveze-
tõ autók számára a tesztpálya,
amelyhez év végére elkészül az
ovális pálya is.

Balaicz Zoltán polgármester a
város gazdaságfejlesztésének cél-
kitûzésérõl szólt, megemlítve,
hogy az iparûzési adóból szárma-
zó bevétel tíz év alatt 3,2 milliárd-
ról 7,5 milliárdra emelkedett, és
ebben fontos szerepe van a
Flexnek, mint a város legnagyobb
munkáltatójának.

2 Közélet

36 MILLIÁRDOS AUTÓIPARI NAGYBERUHÁZÁS
ALAPKÕLETÉTEL A ZALAZONE TERÜLETÉN

Az alapkõletétel ünnepélyes pillanata.

Lezárult a Városom, zöld Za-
laegerszeg elnevezésû környe-
zetvédelmi rajzpályázat, melyet
általános iskolás diákoknak írt
ki az önkormányzat.

Az ünnepélyes eredményhirde-
tésre a polgármesteri hivatalban
került sor, a díjakat Bali Zoltán al-
polgármester adta át a nyertesek-
nek. A diákokat és felkészítõ taná-
raikat köszöntve elmondta: renge-
teg érdekes és a felnõttek számá-
ra is elgondolkodtató pályamû ér-
kezett a város minden iskolájából.
A rajzokat a tervek szerint egy kiál-
lítás keretében tekinthetik meg az
érdeklõdõk. A zsûrinek nehéz dol-
ga volt, hiszen szebbnél szebb pá-
lyamûvek közül kellett kiválaszta-
nia a hat nyertest. Az alsó és a fel-
sõ évfolyamos diákokat külön dí-
jazták.

Az alpolgármester hozzátette:
nem csak az volt a lényeg, hogy a
gyerekek részt vegyenek a verse-
nyen, hanem az is, hogy a felnõt-
tek, vagyis a városvezetés lássa,
hogy milyennek látják a diákok Za-
laegerszeget és hogyan képzelik a
város jövõjét. Nagyon inspiráló raj-
zok születtek és a diákok szemlá-
tomást nyitottak a világra, a zöld
gondolatokra – fogalmazott. Az

önkormányzat a következõ évek-
ben is meghirdet hasonló, gyere-
keknek szóló környezetvédelmi
pályázatokat.

Az alsós korosztályból az elsõ
helyezett Nagy-Salamon Ria lett
(Petõfi-iskola), a második helyen
Kardos Ádám Gábriel (Montes-
sori-iskola), a harmadikon pedig
az Eszterlánc fejlesztõ nevelés-
oktatás osztálycsoport (Nyitott
Ház Óvoda és Általános Iskola)
végzett.

A felsõsök közül a zsûri fõdíját
Lábodi Anna (Ady-iskola) vihette
haza, a második helyen Paksa

Borbála (Mindszenty-iskola), a
harmadikon pedig Tóth Lili (Eöt-
vös-iskola) végzett.

VÁROSOM, ZÖLD ZALAEGERSZEG
INSPIRÁLÓ DIÁKMUNKÁK SZÜLETTEK
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– b. k. –

A város védõszentje, Mária
Magdolna tiszteletére rendezik a
hagyományos búcsút, mely során
a Göcseji Falumúzeum és a Ma-
gyar Olaj- és Gázipari Múzeum te-
rületén zajlanak a programok. 

A rendezvény délelõtt indult
ökumenikus istentisztelettel, illetve
a XIX. Zalaszentgyörgyi Nemzet-
közi Mûvésztelep alkotásaiból nyílt
kiállítással a Pajtagalériában. 

A délutáni kulturális blokk kere-
tében adták át a Lokálpatrióta díjat
immár 25. alkalommal. Ezt az elis-
merést olyan magánszemélyek
vagy szervezetek kaphatják, akik
a hétköznapokban végzett munká-
jukon túl, huzamos idõn keresztül
szabadidejükkel, tehetségükkel,
tudásukkal, illetve magánvagyo-
nukból nemes célt támogatva
tesznek városunkért, az itt élõkért,
öregbítik Zalaegerszeg jó hírnevét
– hangzott el a felvezetõben.

Idén dr. Katona György, a
Zalakerámia egykori igazgatója ré-
szesült az elismerésben, akinek a
munkássága alatt nemcsak orszá-
gosan, de nemzetközileg is elis-
mert lett a vállalat. Nagy érdeme
volt abban, hogy a mai napig az
egyetlen olyan magyar cég, mely a
tõzsdén is jegyezve volt. A vállalat
történetét bemutató kiállítás szpon-
zora volt. A ’80-as években a Dél-
dunántúli, majd a megalakult Zalai
Iparkamara elnökeként is tényke-
dett. Élharcos volt a városi közle-

kedés megreformálásában (Szlo-
véniába vezetõ vasút). Támogatta
a város mûvészeti életét, a vállalat-
nál iparmûvészeket alkalmazott,
patronálta a színházat, az Ady-is-
kola vizuális tagozatának létrejöt-
tét. A város sporttörténetébe is be-
írta a nevét. A ZTE NB I-es nõi csa-
patának, a férfi és az utánpótlás
kosárlabdázók támogatásában is
részt vett.

Nyugdíjas éveiben továbbké-
pezte magát a mûvészetek terén,
az EZE aktív tagja, részt vesz az
elnökségi munkában. (Dr. Katona
György felajánlotta a most átvett
díjat a Zalakerámia dolgozóinak,
mondván, semmilyen elismerés-
ben nem részesültek ez idáig.)

A Lokálpatrióta emlékplakettet
Tóth Sándor operatõr, a városi te-
levízió alapító munkatársa vehette
át. A közelmúltban Ex Umbra díjjal
(ZAZEE Kulturális Egyesület elis-
merése) is jutalmazott televíziós
munkatárs autodidakta módon ta-
nulta ki a mesterségét, eredeti
szakmája szerint elektronikai mû-
szerész, de oktatástechnikusként

is dolgozott az
egykori számviteli
fõiskolán. A ZTV
jelenleg már
nyugdíjas munka-
társa, nagy idõk
tanúja, hangzott el
a méltatásban. Is-
meri a titkos átjá-
rókat Zalaeger-
szeg múltja és je-
lene között. Ott
volt minden izgal-
mas és értékes

eseménynél. Kameráját a város és
lakóinak történelmére irányította.

Hobbiból is rengeteg eseményt
rögzített, melyek évtized múltán
váltak igazán jelentõssé. Tekintete
elõl kevés esemény maradt rejtve.
Mûvészi és közéleti eseményeket
rögzített fáradhatatlanul, jó szem-
mel, kíváncsian, idõnként sajátos
nézõpontból – hangzott el a díját-
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Ez sokszor okoz gondot a ve-
võknek, hiszen manapság nem
mindig hordunk magunknál kész-
pénzt, vagy nem eleget. Fõleg, ha
végül több mindent szeretnénk vá-
sárolni, mint amennyit elõre ter-
veztünk. Ilyenkor jól jön, ha a hely-
színen tudunk pénzt felvenni.

Sokan és sokszor kérdezik,
hogy miért nem lehet a piac terüle-

tére, vagy a Vásárcsarnokba
bankautomatát telepíteni? Lapunk
érdeklõdésére Horváth István, a
Vásárcsarnok Gazdálkodási Szer-
vezetének vezetõje azt felelte,
hogy valóban egy régóta húzódó
ügyrõl van szó. Amióta pedig a
Mindszenty téren, a nagytemplom-
mal szemben megszûnt az ATM,
tényleg elõállt egy olyan helyzet,
hogy a piac szûken vett környeze-
tében nincs lehetõség készpénz-
felvételre.

– Természetesen felvettük a

kapcsolatot az egyik ismert pénz-
intézettel, és sok tárgyalás, egyez-
tetés folyt arról, hogy hová lehetne
elhelyezni egy bankautomatát. A
telepítésre az önkormányzattól
megkaptuk az engedélyt, támogat-
ták a javaslatot. A logikus lépés az
lett volna, hogy ha a Vásárcsar-
nokban létesül egy automata.
Azonban a pénzintézettel történt
egyeztetések során kiderült, hogy
az épület nem felel meg a mûsza-

ki feltételeknek. Na-
gyon sok kritérium és
biztonsági szabály
van; ilyen például,
hogy 0-tól 24 óráig
hozzáférhetõnek kell
lennie, megfelelõ he-
lyet kell hagyni az
utántöltéshez, kame-
rákkal kell felszerelni,
télen pedig van egy
optimális hõmérsékle-
ti érték. Ez utóbbi már
csak azért is problé-
más, mert nem fûtjük

az épületet – mondta az igazgató. 
Hozzátette: próbálkoztak azzal

is, hogy a piac területén lévõ vala-
melyik üzlethelyiségbe kerüljön
bankautomata. Volt olyan tulajdo-
nos, aki vállalta is volna, de végül
kiderült, hogy a mûszaki feltételek-
nek õk sem felelnek meg, illetve
nagyon költséges lenne az átalakí-
tás.

Az igazgató azt mondta, hogy
nem mondtak le a tervrõl, de még
keresik a mindenki számra elfo-
gadható megoldást. A helyzet

most annyit változott, hogy a piac-
hoz közeli Kazinczy téren (az egy-
kori Zóna épületével szemközt)
nemrég létesült egy automata. Így
akinek hirtelen készpénzre van
szüksége vásárlás közben, ott tud
felvenni. Jelenleg ez a legközeleb-
bi lehetõség.

3Aktuális

Ezután a Göcseji úti volt nyom-
daépület és irodaház üresen és ki-
használatlanul maradt. Néhány ré-
szét a VF Zrt. ugyan bérbe tudta
adni, de összességében az állaga
romlott, és folyamatosan veszte-
séget is termelt.

2024-ben egy magánvállalkozó
(Dr. Iván Gyula) megvásárolta az
épületet, amit elkezdett felújítani
és ideköltözik majd az általa mû-
ködtetett fogászati klinika – tájé-
koztatott Balaicz Zoltán polgár-
mester.

FOGÁSZATI KLINIKA LESZ
AZ EGYKORI NYOMDA HELYÉN

2016-ban költözött át az északi ipari parkba, egy új gyártócsar-
nokba az Edelmann (korábbi Zalai) Nyomda. A Zalai Nyomdát
egyébként 15 évvel ezelõtt, 2009-ben vette át a német Edelmann
cégcsoport.

ÚTLEZÁRÁS AUGUSZTUS 19-ÉN
Felhívjuk a lakosság figyelmét, hogy 2024. augusztus 19-én

(hétfõ) városi ünnepség miatt 18.30 órától 22.30 óráig lezárják
a Nyerges utca Szent István-domb elõtti szakaszát.

A 2-es jelzésû helyi autóbuszjáratok az útlezárás idején, terelõ-
úton közlekednek. 

Továbbá felhívjuk az ünnepségre érkezõk figyelmét, hogy parko-
lás céljából a környezõ utcákat is vegyék igénybe.

Megértésüket és türelmüket köszönjük!
ZMJV Önkormányzata

MIÉRT NINCS A PIACNÁL BANKAUTOMATA?
IGÉNY VAN RÁ, A TELEPÍTÉS SZABÁLYAI SZIGORÚAK
Évek óta napirenden van a kérdés, hogy a zalaegerszegi piac

területén miért nincs bankautomata? Mint ismert, a Vásárcsarnok
néhány üzletét leszámítva, a piaci árusoknál nem lehet bankkár-
tyával fizetni.

KATONA GYÖRGY KAPTA A LOKÁLPATRIÓTA DÍJAT
TÓTH SÁNDOR EMLÉKPLAKETTBEN RÉSZESÜLT AZ EGERSZEG BÚCSÚ ALKALMÁBÓL
Magdolna-naphoz közeli vasárnapon szervezi az Együtt Zala-

egerszegért Egyesület az Egerszeg búcsút, immár 24 éve. A
program kiemelt része a lakossági szavaztok alapján odaítélt Lo-
kálpatrióta díj.
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A „Rajzok, festmények, grafi-
kák” címû kiállítás Varga Bálint el-
múlt bõ tíz évének munkáiból válo-
gat. Tóth Csaba szerint napjaink-
ban olyan fotó- és képáradat vesz
minket körül, hogy a képek értéke
devalválódik, fõleg mióta a mes-
terséges intelligencia is tud képe-
ket gyártani. Emiatt Varga Bálint
grafikái és festményei felértéke-
lõdnek, hiszen az általa készített
hagyományos ceruzarajzoknak és
ecsettel készült festményeknek új
értéke van, mégpedig a hiteles-
ség. A mûvész leül, idõt áldoz és
akár több száz órán át dolgozik
egy-egy kiállításra való anyagon.
Ezekben a képekben nincs ott a
mesterséges intelligencia. Az al-
kotó grafikáival és festményeivel
visszaadja a képalkotás becsüle-
tét, filozófiai értékét.

Varga Bálint Rédicsen nõtt fel,
Szombathelyen járt mûvészeti kö-
zépiskolába, majd a fõvárosi Kép-
zõmûvészeti Egyetemen szerzett
diplomát. Sok kísérletezés után ta-

lálta meg a klasszikus ceruzaraj-
zot. De azt is mondhatnák, hogy
visszatalált ehhez a legalapvetõbb
eljáráshoz, vagyis a szabadkézi
rajz nyújtotta szabadsághoz. Leg-
több alkotása ma már ezzel a
technikával készül, de azért idõn-
ként ecsetet is kézbe vesz. Nõi
alakokat, aktokat, épületrészlete-
ket, vagy hétköznapi, banális tár-
gyakat (fõleg köztereken látható
objektumokat) láthatunk rajzain.

Az alkotó tanított a zalaeger-
szegi Ady Endre mûvészeti iskolá-
ban, jelenleg pedig a bodajki ala-
pítványi mûvészeti iskola oktatója.
Lendva sem idegen terep számá-
ra, hiszen többször részt vett az
ottani LindArt Mûvésztelepen. Var-
ga Bálintnak 2023 májusában a
zalaegerszegi Gönczi Galériában
nyílt önálló kiállítása.

4 Krónika
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A város védõszentjéhez, Mária
Magdolnához kapcsolódó zarán-
doknapi programsorozat része-
ként, Stróber László Pehm József
zalaegerszegi pályafutását idézte
fel, mégpedig a helyi plébániahiva-
tal és hitélet szemszögébõl. De az
atya sok személyes történettel is
fûszerezte elõadását. Bevezetés-
képpen elmesélte, hogy sokszor
teszik fel neki azt a kérdést, hogy
milyen érzés Mindszenty utódának
lenni, ám õ nem e gondolatok
mentén végzi munkáját, és nem
hiszi azt, hogy összehasonlítható
lenne kettejük személye, pályafu-
tása. Ráadásul Pehm József egy
teljesen más történelmi korszak-
ban volt Zalaegerszeg plébánosa,
és teljesen más egyéniségek is.
Abban talán megegyeznek, hogy
körülbelül egyforma magasak,
nem híztak el, az urat szolgálják

és túl sokat futkoznak a napi teen-
dõk miatt – fogalmazott viccesen.
Azt is bevallotta: mikor plébános
lett, nem gondolta, hogy ilyen sok
gazdasági kérdéssel kell majd fog-
lalkoznia.

Pehm Józseffel kapcsolatban
többek között elmondta: tény,
hogy szigorú volt, emellett egy sa-
játos, kissé fanyar humor jellemez-
te. Egyszerre építette a hitéletet és
a várost, hiszen számos épület kö-
tõdik a nevéhez. Mindig megvolt
az oka annak, hogy mit miért tesz,
de sosem volt öncélú. Nagyon
szerényen élt, és az önsanyarga-
tás sem állt távol tõle; sokszor
aludt a földön, és nagyon keveset
evett. A ruházkodás terén is a
visszafogottság volt rá jellemzõ:
egy pár cipõje és egy reverendája
volt. Felismerte, hogy a zalaiak
egy jó része analfabéta, ezért
tanítórendet (Notre Dame) hívott a
városba. Támogatta a szegénye-

ket, elesetteket, ezért is volt kez-
deményezõje az Oncsa-házak fel-
építésének, de az idõsgondozásra
is figyelmet fordított. Sok történet
kering róla, aminek oka az is, hogy
mély alázattal, keménységgel és
talán túlzó szigorral állt a hit kérdé-
seihez. Nehezen tûrte a pontatlan-
ságot, a tiszteletlenséget, vagy a
kirívó viselkedést, öltözködést. Ar-
ról máig beszélnek a városban,
hogy egy hölgynek az egyik mise
elején le kellett vennie a fejérõl a
(Pehm József szerint) feltûnõ, túl
nagy karimájú kalapját. 

Stróber László azt is elmesélte,
hogy amikor 1948-ban Mind-
szentyt elfogták, akkor Zalaeger-
szegen mindenki megijedt, ezért itt
készült írásainak egy részét meg-
semmisítették, hogy ne kompro-
mittálhassák ezekkel is. Fõleg a
lelki dolgokról, hitrõl szóló szemé-
lyesebb feljegyzései tûntek el.

A plébános megjegyezte: hogy
mikor õ került hivatalba, termé-
szetesen már nem tapasztalta azt
a fajta üldöztetést és elnyomást a
rendszer részérõl, mint ami az
1950-es, '60-as éveket jellemezte.

De a '80-as évek középen azért
néhányszor még õt is a „szõnyeg
szélére állították” és áthelyezés-
sel fenyegették, mert hittantábort
szervezett gyerekeknek és fiata-
loknak. Aztán valahogy sosem ér-
kezett meg az értesítés az áthe-
lyezésrõl. Évekkel késõbb derült
csak ki, hogy ki volt a „megmentõ-
je”. Érdekességképpen azt is fel-
idézte, hogy a nagytemplom kö-
zelmúltbeli felújításakor olyan el-

dugott vezetékeket találtak a
szakemberek, melyek arra enged-
nek következtetni, hogy lehallga-
tókészülékek voltak a templom-
ban.

Mindszentyre visszatérve végül
hozzátette: elmondható, hogy ab-
ban a történelmi helyzetben apát-
plébánosként is és késõbb bíbo-
rosként is, igazi papi lelkülettel dol-
gozott a közösségért és mindvégig
az imádság embere maradt.

MINDSZENTY ZALAEGERSZEGI ÉVEIRÕL MESÉLT STRÓBER LÁSZLÓ
RENDHAGYÓ TÁRLATVEZETÉS A ZARÁNDOKNAP ALKALMÁBÓL

A Mária Magdolna-plébániatemplom egykori és jelenkori plébáno-
sa találkozott össze jelképesen azon a szubjektív tárlatvezetésen,
melyet Stróber László apátplébános tartott a közelmúltban a
Mindszentyneumban.
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A Mindszentyneumban rende-
zett esten a kutatás módszertani
kérdéseirõl és a témát érintõ szte-
reotípiákról, félreértésekrõl egy-
aránt szó esett. Az elõadó már a
rendezvény elején felhívta a figyel-

met arra, hogy a magyar õstörté-
netet illetõen sok a „sarlatánság”,
a politika és a közgondolkodás rá-
telepedett a témára. Pedig a ma-
gyarok eredetének és a honfogla-
lás történetének vizsgálata nem
hitkérdés és nem is kizárólag ma-
gyar belügy. A honfoglalás három
másik ország (Oroszország, Uk-
rajna, Moldávia) történelmének is
része.

Türk Attila többek között el-
mondta: egy forrásszegény idõ-
szak vizsgálatáról van szó, így
több tudományterület eredményei-
bõl áll össze a kép. Ilyen a nyelvé-
szet (például a finnugor és török
eredetû szavak vizsgálata), a tör-
ténetírás (a bizánci és egyéb fellel-
hetõ írott források tanulmányozá-
sa), valamint a régészet. Ha ezek
eredményei fedésben vannak, ak-
kor beszélhetünk magyar õstörté-
netrõl. A honfoglalás idõpontját il-
letõen szinte mindenkinek a 895-ös
évszám ugrik be, de már 862 kö-
rül, a Karoling-konfliktus idején jár-

tak itt õseink, tehát pontosan is-
merték azt a területet, ahová köl-
töztek. A honfoglalás ma már egy
néhány évtizedre kiterjedõ folya-
matnak tekinthetõ, melynek a
„nagyja” zajlott le 895-ben – fogal-
mazott.

A Türk Attila által vezetett kuta-

tócsoport az elmúlt években töb-
bek között azt vizsgálta, hogy az
itteni honfoglalás kori sírok lelet-
anyagának milyen keleti párhuza-
mai vannak. Az elmúlt évtized
egyik legfontosabb régészeti ered-
ménye az volt, hogy sikerült a ke-
leten maradt – honfoglaláshoz
nem csatlakozott – õseink nyomait
beazonosítani. Vagyis Julianus
barát „magyarjai” megvannak –
tette hozzá. Az utóbbi idõszak leg-
jelentõsebb magyar õstörténeti
eredménye pedig az etelközi szál-
lásokkal azonosított szubbotci-
típusú temetkezések kimutatása
volt a Dnyeper mentén, és annál is
nagyobb számban a Dnyeszter fo-
lyó vidékén.

A kutatók munkáját a radiokar-
bonos kormeghatározás és az
archeogenetika is segítette.
Csontmintákat vizsgáltak és ha-
sonlítottak össze, emellett az volt
a cél, hogy az uráli térséget és a
magyarok õseinek vélt vándorlási
útvonalát mikrorégiónként meg-

vizsgálják; milyen régészeti lelete-
ket (vagyis anyagi kultúrát) rejt a
föld mélye, és ezek mennyiben ha-
sonlíthatók a hazai honfoglalás ko-
ri sírokban talált leletekhez. Tehát
a tárgyak rendszerét próbálják fel-
fejteni a sírok alapján. Türk Attila
szerint így sokkal hitelesebben fel
lehet rajzolni a vándorlás térképét,
mintha csak a korábbi évtizedek
(vagy évszázadok) nyelvészeti
vizsgálatait vennénk figyelembe. A
kutatás során orosz, ukrán és
moldáv régészekkel is felvették a
kapcsolatot. A munkát pedig segíti
egy fiatal orosz régész is, aki egy
éve él Budapesten, és már ma-
gyarul is nagyon jól megtanult.

Türk Attila hallgatói kérdésre
válaszolva többek között azt is el-
mondta, hogy a hun–magyar ro-
konság amolyan „városi legenda”.
Persze a nemzeti romantikában
van helye a hasonló „eredetmíto-
szoknak” (szinte minden kelet-kö-
zép-európai nép kultúrájában talá-
lunk ilyeneket), de legyünk tisztá-
ban a tudomány aktuális eredmé-
nyeivel. A hun–magyar kérdés
tisztázására például a hun kori ré-
gészeti kutatások bõvítése jó meg-
oldás lehetne.

Az elõadó a Bölcsészettudo-
mányi Kutatóközpont Magyar Õs-
történeti Kutatócsoportjának hon-
lapját (arpad.abtk.hu/hu/) ajánlotta
az érdeklõdõknek, ahol sok érde-
kesség (film, kiadvány, térkép) ta-
lálható az eddigi tudományos
munkáról.

MIKRORÉGIÓNKÉNT KUTATJÁK
TÜRK ATTILA ELÕADÁSA A LEGÚJABB RÉGÉSZETI EREDMÉNYEKRÕL
A keleten maradt magyarság nyomairól, a magyar õstörténet és
honfoglalás kor kutatásának legújabb eredményeirõl tartott elõ-
adást a közelmúltban dr. Türk Attila, a Pázmány Péter Katolikus
Egyetem Magyar Õstörténeti és Honfoglalás Kori Régészeti Tan-
székének vezetõje.

• kipufogó-gyorsszerviz
• sérült és korrodált

autók javítása
• alváz- és üregvédelem

NAPI LEGJOBB ÁRON,
1 ÉV GARANCIÁVAL
ZALAEGERSZEG-BESENYÕ,

HEGYI U. 17.
TELEFON:

30/937-3638 • 30/929-5032

MARAI KAROSSZÉRIA

– bánfi kati –

Az együttes megálmodójával,
vezetõjével, Kanta Judittal beszél-
gettünk. 

– A Covid kezdetén pályázati
lehetõségnek köszönhetõen több
mûvelõdési házban tudtunk fellép-
ni, illetve meghívást kaptunk az
A38 koncerthajóra is. Nagy büsz-
keség volt és most már egy kicsit
szomorúság, hogy akkor még
nem volt meg a teljes tagság, mert
az új zenészekkel/énekesekkel
sokkal színesebb lett a produkció
is.

– Kik is a tagok?
– Dervalics Renáta ének és

fúvóshangszerek, Kocsis Tamás
hegedû és ének, Laposa Tibor
ütõhangszerek, Szombathelyi Atti-
la gitár és Varga András basszus-
gitár. 

– A név honnan lett?

– Pont a pályázati lehetõség
miatt muszáj volt nevet találni. Var-
ga András nagyon kedveli a Gyön-
gyözõ címû dalunkat, és innen jött
az ötlet. 

– Ki a közönség?
– Volt, aki azt mondta 0–99

éves korig tudja ajánlani a zenén-
ket. Többségében gyerekeknek
játszunk, de azért mert gyerekek-
bõl áll a közönség, lehet komo-
lyabb mûfajjal eléjük állni. Kicsit ez
is a célunk, hogy zeneértõ, zenét
hallgatni tudó, zenére odafigyelõk
legyenek. Eleinte a megyei könyv-
tár gyerekprogramjain léptünk fel,
majd a városi könyvtár egyik fel-
nõttprogramján. Itt debütált Karáth
Anita megzenésített verse, az
„Örökség”, és kiderült, hogy felnõt-
tek között is helye van a muzsi-
kánknak. Öröm volt aztán, amikor
Hévízre, a szezonnyitásra felkér-
tek minket. Mostanában pedig

több Balaton-parti fellépésünk volt,
bornapok alkalmával, ahol minden
korosztály odacsábult. Jó azt lánti,
ahogy megfogja az embereket a
zene. 

– Karáth Anitán kívül van
más helybéli kedvenc költõ?

– Götli Kinga doktornõ több mû-
vészeti ágban is alkot, így verse-
ket is ír. Tõle is van megzenésí-
tésünk. 

– Célok?
– Nagyon sok munka van a da-

lok elkészítésében, összepróbálá-
sában. Hattagú zenekart nem kön-
nyû összeterelni. Szeretnénk, ha
minél ismertebbek lennének a da-
laink. Ehhez most felvételeket, rö-
vid videókat kell készítenünk, mert
most ennek ez a módja. Lesznek
fellépéseink a nyáron, de õsztõl
szeretnénk az óvodásokat, óvodá-
kat megszólítani, ajánlani a dalain-
kat. Jó lenne szponzor is, legin-
kább a vidéki fellépéseknél az uta-
zásokhoz. A zenekarral nagyon
elégedett vagyok most, hogy Re-
náta erõsíti a nõi oldalt a csapat-
ban. Kellett ez, hogy meglegyen
az egyensúly. Õ azért is értékes,
mert nemcsak énekel, amit általá-
ban a lányok szeretnek, hanem
több hangszeren is játszik, leg-
utóbb harmonikázni tanult meg.
Augusztus elején nyitunk a szom-
szédos vármegye felé, Vasváron
lesz fellépésünk. 

Új zenekar színesíti a megye kulturális életét. A zalaegerszegi
székhelyû Gyöngyözön zenekar a néhány évvel ezelõtti kénysze-
rû szünet idején kezdett formálódni, mára hattagúra bõvült, saját
dalokkal, megzenésített versekkel, közel kétórás élõ zenés reper-
toárral, a gyerekek és a felnõttek lelki épülésére. 

GYÖNGYÖZÖN

A SZABADKÉZI RAJZ SZABADSÁGA
VARGA BÁLINT KIÁLLÍTÁSA LENDVÁN

A lendvai zsinagógában nyílt meg a Zalaegerszegen élõ és al-
kotó Varga Bálint képzõmûvész kiállítása. Az október 8-ig látogat-
ható tárlatot a mûvész egykori rajztanára, Tóth Csaba Munkácsy-
díjas festõmûvész nyitotta meg.



(Folytatás az 1. oldalról.)
A Covid alatt, az egyetemi ta-

nulmányok mellett falusi postás-
ként dolgoztam, így újra közel ke-
rültem a vidéki élethez és embe-
rekhez. Sokat fotóztam a környé-
ket, a festmények a fényképek
alapján készültek. Elõször kisebb,
A5-ös képeket készítettem, majd
évrõl évre nõtt a lépték.

A mûvészi érték szempontjá-
ból jelent valamit, hogy egy al-
kotó fotó alapján készít fest-
ményt?

Nemes Csaba: Semmit nem
von le az értékébõl. Ma már általá-
nosan elterjedt dolog, hogy a hall-
gatók és a mûvészek is fotó alapján
dolgoznak. De nem mindegy, hogy
ki, hogyan áll a kérdéshez. Vannak,
akik realista módon, valóban fotó-
szerûen használják a fényképet
festményeiken, és vannak, akik
csak vázlatként, elõtanulmányként
készítenek felvételeket – Réka in-
kább ilyen. Nem lehet mindig emlé-
kezetbõl festeni, mert az sokszor
töredékes, sokszor meg megszépí-
ti a valóságot, ezért sem probléma,
ha egy festõmûvész fotózik is. Még
Munkácsy és Csontváry is készített
a maga korában fotográfiákat a na-
gyobb mûveik megfestése elõtt.
Szóval, ez nem új dolog. Napjaink
technikai eszközei persze köny-
nyebbé teszik mindezt.

Aki kockaházak között nõtt
fel, kellõen el tud távolodni ér-

zelmileg a hely szellemétõl ah-
hoz, hogy ne egy emlékkép,
vagy idillikus állapot jelenjen
meg a képein?

Cs. R.: Ritkán járok már haza
Gutorföldére, és ez a távolság
helyretette bennem a dolgokat.
Egy-egy hazalátogatáskor érnek
különféle ingerek, melyek felerõ-
södnek, és ezt próbálom utána
megfesteni. Szemlélõdöm, aztán
fotókat készítek és visszaadom,
amit látok. A gyerekkori emlékeim
valóban elég torzak, és ahogy
Csaba is utalt erre, tényleg meg is
szépülnek. Ezért elsõsorban a je-
lenkori állapotokat ábrázolom. Ez,
ami igazából érdekel. Mindig érde-
mes felfedezni az apró változáso-
kat, részleteket. „Jé, ezt a boltot
felújították, ez a ház a múltkor
nem így nézett ki, ezt meg senki
nem gondozza már.” Bizonyos
szempontból van állandóság a fal-
vak utcaképében, de a Kádár-koc-
kák meg folyamatosan alakulnak,
színesednek, vagy pusztulnak.
Napjaink divatjai is hatnak rájuk,
így alig van két teljesen egyforma
ház.

Milyen a Kádár-kockában
élõk viszonyulása a képeidhez?
Más a fõvárosban vagy a pécsi
egyetemi közegben bemutatni
ezeket a festményeket, mint egy
falusi térben, ahol tulajdonkép-
pen saját házukat, háztípusukat
látják viszont az emberek? És

más-e az, ha egy vidéki, vagy ha
egy fõvárosi/nagyvárosi mû-
vész nyúl ugyanehhez a témá-
hoz?

Cs. R.: A zalaegerszegi Apá-
czai MK-ban nemrégiben egy cso-
portos kiállításon bemutattam
nyolc festményemet, és a tárlat-
nyitóra eljöttek páran a falumból.
Azt tapasztaltam, hogy a felisme-
rés örömével hatott rájuk, amit lát-
tak, és büszkék voltak arra, hogy
megörökítettem a házukat, vagy
az utcát, ahol élnek. Szerencsére
eddig mindenki pozitívan állt hoz-
zá az általam megfestett jelensé-
gekhez, akár falusi, akár városi kö-
zegbõl jöttek.

N. Cs.: Ez egy érdekes kérdés,

mert sok képzõmûvész foglalko-
zott a szocializmus építészetével
az elmúlt évtizedekben, és amit
Réka mond, az nem volt mindig
egyértelmû. Birkás Ákos például
már az 1970-es években festett
ebben a témakörben, és utólag
zsákutcának érezte ezt a korsza-
kát. Kipróbált valamit, de nem azt
a reakciót kapta, amire számított.
Próbálkozott azzal, hogy kisebb
falusi kultúrházakban állította ki a
mûveit, de akkoriban nem nagyon
tudták értelmezni az emberek,
hogy miért fest kockaházakat vala-
ki. Idõben akkor még közelebb vol-
tunk ezek kialakulásához, ma meg
már az átalakulásukat szemléljük.
Érdekes, hogy Birkás mûvészeté-

ben egy erõs konceptuális vonal fi-
gyelhetõ meg, Réka nem ilyen ol-
dalról közelíti meg a kérdést. Nála
több az érzelem, az élményszerû-
ség, de egyúttal kívülálló, külsõ
szemlélõdõ is; nem billen el a mér-
leg. Korrajzok ezek, a jelen való-
ságából. Hol kiragadott részlete-
ket, hol humoros jeleneteket, pilla-
natképeket látunk a falu életébõl,
épületeirõl.

Az biztos, hogy a témával kap-
csolatban más a nézõpontja annak
a mûvésznek, aki faluban születik,
mint aki városban. Az egyik cso-
portnak el kell távolodni kicsit ettõl
a közegtõl, hogy kérdéseket vet-
hessen fel, a másik meg már eleve
kívülállóként tekint rá. Mégis hite-
les tud lenni mind a kettõ. Ha na-
gyon alapos elemzésnek vetnénk
alá az e tematika köré sorolható
mûvészeket, talán felfejthetnénk
az eltéréseket, amik elsõre nem is
biztos, hogy szemet szúrnak. 

Elég nehezen nézünk szem-
be a szocializmus hagyatékával,

a korszak építészetéhez pedig
sokszor negatívan viszonyul a
közönség. A festészet segíthet a
múlt feldolgozásában, értelme-
zésében? 

N. Cs.: Mindenképpen, sõt azt
érzem, hogy kicsit meg is késtünk
ezzel. A Kádár-kocka egy szere-
tett-gyûlölt forma, de mégiscsak
nagyon jellemzõen írja le az egész
korszakot. Nem véletlenül épültek
ezek a házak épp akkor, és ebben
a stílusban, formában. Szerencsé-
re ma már a történettudomány, a
néprajz és a képzõmûvészet is
foglalkozik a korszak elemzésével,
értékelésével. (A szentendrei
skanzenben szintén nyílt egy eh-
hez kapcsolódó kiállítás.) Szerin-
tem a festészet eszközeivel rea-
gálni erre a jelenségre lényeges
dolog, hiszen új gondolatokat in-
díthat el, és új értelmezési kerete-
ket adhat. Segíthet a környeze-
tünk másfajta megfigyelésében,
megismerésében. Ezáltal a múlt
feldolgozásában is. 
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KÁDÁR-KOCKÁK MÛVÉSZI MEGKÖZELÍTÉSBEN
BECSVÖLGYEI „TEREPSZEMLE” CSONDOR RÉKÁVAL ÉS NEMES CSABÁVAL

Nemes Csaba és Csondor Réka

Családi történetekrõl, izgal-
mas pályakezdésekrõl, a mûvé-
szetekhez való személyes kötõ-
désrõl és persze versekrõl is be-
szélgetett vendégeivel Karáth
Anita költõ-tanár a Szényi-
portán. A kávási boronaházak
szomszédságában.

– pánczélPetra –

A Göcsej Dombérozó immár ha-
gyományos „Verspiknik” címû prog-
rameleme Babosdöbréte után idén
új helyszínen, mégpedig Szényi
Zoltán festõmûvész kávási birtokán
várta az érdeklõdõket.

A kultúra kedvelõit a hõség sem
riasztotta vissza. Hiszen mi is lehet

jobb a júliusi kánikulában annál,
mint kiszakadni a városi betonren-
geteg forróságából, és különös élet-
utakat, verseket, dalokat hallgatni
az árnyat adó fák alatt ülve. Ha ki-
csit giccsesebbre akarnánk venni a
történetmesélést, akkor még azzal
fokozhatnánk, hogy mindezekre a
zsúpfedeles tájházak mellett, szí-
nes virágok között, a lemenõ nap
fényében és jó társaságban került
sor. Egy mûvész sem festhetne a vi-
déki idillrõl kelendõbb zsánerképet.

Efféle festményekrõl persze nem
volt szó az esten. Karáth Anita elsõ
vendége, Szényi Zoltán festõmû-
vész sokkal inkább arról mesélt,
hogy miképp viszonyul az idõhöz,
és hogyan jelenik meg képein a gö-
rög mitológiából ismert Kronosz és
Kairosz. Vagyis a múló, mennyiségi
idõ, valamint a minõségi idõ, mely
elvezet egy-egy pillanat teljes meg-
éléséhez. Mivel Szényi Zoltán
édesapja órásmester volt, sõt õ ma-
ga is elvégezte az órás szakmun-

kásképzést, festményeibe sokszor
komponál valódi óraszerkezeteket.
Emiatt gyakran mozdítja ki a síkból
alkotásait, és mély képkereteket
használ a kompozíció teljességé-
hez.

A képzõmûvészrõl azt is meg-
tudtuk, hogy soproni születésû, és
véletlenül került Zalába: az egye-
tem után feleségével mindketten ta-

nári állást kerestek, ám nem volt
egyszerû a szakpárjaiknak megfe-
lelõ iskolákat találni. Több helyen is
próbálkoztak, végül Zalaegersze-
gen akadt olyan lehetõség, ami
mind a kettõjüknek megfelelt. Elein-
te lakótelepi lakásban éltek, ami kis-
sé nyomasztotta már a mûvészt,

ezért hétvégi házikót keresett. Így
akadt az egykor romos kávási bir-
tokra, melyet szép lassan felújított
barátok segítségével. Mindenki azt
hiszi, hogy ez idilli környezet szá-
mára a festéshez, ám az a helyzet,
hogy itt szinte soha sem festett. Fû-
nyíró és egyéb kerti szerszámok
többet voltak a kezében. A Verspik-
nikre Lángi Péter „Álmom” címû
versét hozta el (sõt, meg is festette),
mely tanári pályájának végérõl,
vagyis a nyugdíjazás hangulatáról
és az iskola emlékképeirõl szól.

Míg Szényi Zoltán alkalmanként
tartózkodik Káváson, addig dr.
Gárdos László gyermekorvos, a
Szent Rafael Kórház fõorvosa ott is
él családjával. Azt mesélte, hogy õt
fiatal orvosként nem a romantikus
falusi élet vágya hozta vidékre, ha-
nem az a tény, hogy itt olcsóbb volt
ingatlanhoz jutni. Tíz évig újították
fel a házukat, így a gyerekei úgy
nõttek fel, hogy náluk folyamatosan
építkezés van.

A gyermekorvos családjában

mindenki szereti az irodalmat, a
verseket, õ maga pedig a zenét és
a dalszövegeket különösen kedve-
li. Az estre így Bereményi Gé-
za–Cseh Tamás „Csönded vagyok”
címû dalával érkezett, ami máig
nagy hatással van rá. Ráadásul a
szöveg keletkezése is különleges,

mert elsõ sorait („Most elmondom,
mid vagyok, mid nem neked: vártál,
ha magadról szép éneket, dicsérõ
éneked én nem leszek, mi más is
lehetnék, csak csönd neked.”) egy
17 éves, haldokló fiú írta azzal,
hogy halála után küldjék el egy bo-
rítékban Bereményi Gézának. El-
hangzott: a szövegíró, rendezõ so-
káig gyötrõdött a verssorok értel-
mezésével (még ma sem tudni biz-
tosan, hogy mit jelentenek a kezdõ
sorok), de végül megszületett a
folytatás, amit Cseh Tamás elõadá-
sa tett halhatatlan és sokak által
kedvelt mûvé.

És ha már zene; az est harmadik
vendége Bódis Bettina énekes,
hangtál-terapeuta volt, aki Szényi

Krisztina felkonferálása szerint tud
díva lenni, de ártatlan kislány és fia-
tal bájos hölgy is. Az énekes (aki je-
lenleg több formációnak is a tagja)
viszont azt mesélte magáról, hogy
sokáig inkább komplexusos volt és
félt közönség elé állni. Pedig a zene
már kislány kora óta ott van a fejé-
ben és a lelkében. Úgy érzi, most
jutott el odáig, hogy tudja értékelni
ezt a képességet, és ajándékként
tekint arra, hogy adhat valamit az
embereknek. Ehhez kapcsolódik a
hangtálak, hangfürdõk világa is. Ha
valaki sokáig benne van a rezgé-
sekben, akkor az jótékonyan hat a
testi és lelki egészségére.

Bódis Bettina két megzenésített
József Attila-verset hozott a piknik-

re, melyeket el is énekelt. Az est fo-
lyamán elhangzó többi költeményt
pedig Drózd Emília, a Zrínyi-gimná-
zium diákja szavalta el. A rendez-
vény családias hangulatát (a sok
házi készítésû finomság mellett) fo-
kozta az is, hogy Gárdos László
egyik lánya, Gárdos Bíbor felolvas-
ta saját novelláját (Hazaút), Karáth
Anita kislánya pedig levendulás
kekszet sütött a vendégseregnek. A
kertben mindezeken túl Szényi Zol-
tán alkotásaiból rendeztek be egy
alkalmi minitárlatot.

Visszautalva a múló idõ, minõsé-
gi idõ fogalmakra, mi sem lehetett
volna jobb végszó, mint Weörös
Sándor egysorosa: „A por siet. A kõ
ráér.” 

Petõfi Sándor 1845-ös felvidéki
útját járja be a következõ hóna-
pokban Szálinger Balázs zalai
költõ, író. A szerzõ Facebook-
oldalán azt írta, ez a bizonyos út
az alapja Petõfi Sándor Úti jegy-
zetek címen ismert mûvének – és
Szálinger ugyanúgy jegyzetelni,
naplót vezetni, írni fog útközben. 

804 kilométer, gyalogosan 183
óra. Petõfi 22 éves korában ezt
nagyrészt gyalog teljesítette, bár bi-
zonyos szakaszokon felvették egy-
egy társzekérre. Mivel Szálinger
Balázs tudja egyben végigjárni,
kéktúraszerûen, két-három napos
szakaszokra osztja a túrát. Újra és
újra lakóhelyérõl, Keszthelyrõl in-
dul, hogy megtegye az egyes rövid
szakaszokat, illetve hogy folytassa
az utat onnan, ahol félbehagyta. 

– Tulajdonképpen fogalmam
sincs, mi lesz ebbõl: lehet útinapló,
ami ütközteti az akkor leírtakat a ma
látottakkal, lehet sima, szépen be-
tördelt kesergõs tisztulás, Sándorka
útja apropó is lehet meg nyomasztó
elõzmény is, tele is lehet, versjegy-
zetekkel, meg nem is – én magam
is kíváncsi leszek, mi történik – írta
Szálinger a közösségi oldalon.

Ami biztos, hogy a jövõ év elsõ
felében megjelenik a szöveg egy
újabb kötetben, mégpedig az elõ-
zõekhez hasonlóan magánkiadás-
ban. Ez a felvidéki út és a szöveg
megírása a Térey János-ösztön-
díjra tett egyik pályázati vállalása a

szerzõnek. A kiadáshoz viszont
nem pályázott semmilyen forrásra,
abban bízik, hogy ez a könyv is
piaci alapon tartja el majd magát. 

A kötet már rendelhetõ, elõje-
gyezhetõ a szerzõ honlapján:
www.szalingerbalazs.hu.

FELVIDÉKI GYALOGTÚRA
SZÁLINGER BALÁZS PETÕFI NYOMÁBAN

Szálinger Balázs

NYÁR ESTI VERSPIKNIK DALOKKAL, KÉPEKKEL A SZÉNYI-PORTÁN
SZÉNYI ZOLTÁN, GÁRDOS LÁSZLÓ ÉS BÓDIS BETTINA VOLT A VENDÉG

Szényi Zoltán és Karáth Anita

Dr. Gárdos László Bódis Bettina



– b. k. –

Minõségi programot jelent az,
ahol 80 népmûvész várja a látoga-
tókat 16 mesterségbemutatóval,
gyermek játszóházzal és ezúttal
felnõtteket megcélzó, kedvcsináló

foglalkozásokkal. Ez utóbbin való
részvételért még értékes nyere-
mények is jártak. A kulturális
blokkban pedig a népzene és a
néptánc került színpadra. 

Nagytól a kicsiig, azaz teknõvá-
jótól a gyöngyösig, kovácstól a
csipkeverõig széles volt a kínálat a
népmûvészetbõl. A házigazda
egyesület mellett Fejér vármegyé-
bõl és Nemeshanyról (Veszprém
vármegye) érkeztek a mesterek. 

A belépõket elõször Sáricz
Gyuláné nyomófakészítése állítot-
ta meg. A fehérvári fafaragó sváb
lakodalmi vendégváró sütemény
ütõfáját készíti, de mellékelte a re-
cepteket is a kvircedli és a macs-
kapracli készítéséhez. A különös
nevû és formájú sütemények a
hölgyek alkoholfogyasztását segí-
tik rejtett módon (mártogatni kell
az italba, árulta el a készítõ).

Látványban a pálmát a melen-
ce készítõk vitték el. A melence ki-

sebb fateknõ, melyet többféle cél-
ra használtak. Jelenleg a „pofamo-
só” készült a fiatal alkotók keze
alatt, a fa árnyékában pihenõ ku-
tya mellett, a földön megmunkálva
az alapanyagot. Ez igazi egykor
volt hangulatot varázsolt az udvar-

ra. A vájt technikával készült hasz-
nálati tárgy a zalai kézmûves érté-
kek között szerepel. De egyéb helyi
értéket is láthattak az érdeklõdõk. 

Aki vásárolni akart, csak értékes
portékák közül választhatott. A szín-
padon pedig az „Értéket Tisztán
Egyesület” néptáncosai léptek fel, il-
letve Szabó Zoltán és tanítványai
muzsikájában lehetett elmerülni. 

A nap folyamán mutatták be
Bereczky Csaba fafaragó „Átörökí-
tendõ értékeink” címû könyvét, il-
letve a „A hetési szõttes” címû do-
kumentumfilmet láthatták a jubiláló
Panoráma Galériába betérõk.

– A zalai és nem zalai mester-
ségek vannak jelen, mindenki a sa-
ját tájegysége értékeit mutatja be.
De nemcsak a szakmai kapcsola-
tok erõsítése a cél, hanem az után-
pótlás-nevelés, amihez õsztõl in-
dulnak majd a képzések – mondta
Devecz Zsuzsa, aki kérdésünkre
válaszolva elmondta: a kézmûves-

érdekességek között volt a kutya-
gerinc, melyet a pásztorok hasz-
náltak bográcsalátétként, és rend-
kívül aprólékos munkával készül,
gazdag a díszítettsége. 

A felnõttek járták a 10 állomá-
sos foglalkoztatókat, ahol a rész-
vételt pecsét igazolta, és hét pe-
cséttel már pályázni lehetett a fel-
ajánlott nyereményekért. A részt-
vevõk között találtuk Iványi Ildikót,
aki nem csak saját munkáit hozta
el a programra, hanem igyekezett
újdonságot is tanulni, így a kör-
mönfontságot. Mármint az ezzel a
technikával készülõ karkötõt és
nem a ravasz beszédet. 

A rendezvény a városi önkor-
mányzat támogatásával valósult
meg, a megnyitó dr. Vadvári Tibor
alpolgármester tisztje volt. 

6 Krónika

– b. k. –

– Néhány éve hobbicéllal kezd-
tem drónokkal foglalkozni. Aztán
hat társammal együtt felajánlottuk
a rendõrségnek a segítségünket,
ha éppen drónokra van szükség,
például eltûnt személy kutatásakor
– így kezdõdött az önkéntes köz-
biztonság támogatás, mely 2024-
re egy új polgárõr-egyesület szüle-
téséhez vezetett. – Itt lakom én is
a Kertvárosban, és gondoltam, itt
is lehetne segíteni. Balaicz Zoltán
polgármester, illetve a településré-
szi képviselõk: Orosz Ferencné és
Galbavy Zoltán is támogatja az
ügyet. A Szent Iván-éji vigasságon

már jelen voltunk, mint fõzõcsapat
és a rendezvényt is biztosítottuk,
volt is olyan, akivel szemben el
kellett járni. 

– Mi lesz errefelé a fõ feladat?
– Szeretnénk járõrszolgálatot

létrehozni, a körzeti megbízottal
már felvettük a kapcsolatot. Idõn-
ként esti hangoskodás elõfordul.
De vállaljuk az Alsóerdõn az illegá-
lis hulladékok felkutatását, illetve
parlagfûvel szennyezett területek
felkutatását. Jó a kapcsolatunk a
többi polgárõr-egyesülettel és egy-
másnak is besegítünk, így voltunk
árvízvédelmi munkáknál, a Gébárti-
tónál a triatlon alatt helyszínbiztosí-
táson. Szépen lassan alakítjuk ki a

kapcsolatokat, így a kertvárosi ok-
tatási intézményekkel is, itt is biztos
lesznek majd feladatok. 

– Mennyire könnyû egy új
szervezetet létrehozni?

– Nehéz. Nem megy könnyen a
tagtoborzás, sok a bürokrácia. Ön-
kéntes feladatnál nem lehet erõl-
tetni a dolgokat, öröm, ha valaki
vállalja. A környéken sok a kutyás
gazdi, esetleg az õ körükbõl is vá-
runk segítõket, õk amúgy is rend-
szeresen sétálnak esténként.
Egyelõre nincs irodánk, jó lenne
majd idõvel egy járõrautó is. 

– Akkor ezután drónok fog-
nak röpködni a Kertváros felett?

– Nem. A drónhasználatnak na-
gyon szigorú szabályai vannak és
engedélyhez kötött. Természete-
sen rendelkezünk jogosítvánnyal,
de drónt csak kivételes esetben le-
het használni. Azért egy éjjellátó a
nagy álmok között van. 

– Akkor legközelebb Önökkel
az õszi rendezvényeken lehet
találkozni?

– Remélem, hogy a nyár végé-
re összejön a csapat, 20 fõ leg-
alább kellene. Egyelõre kevés em-
berrel kevés feladatot lehet vállal-
ni, hogy ne menjen az a minõség
kárára. 

(Jelentkezõket a zalaidrono-
sok@gmail.com e-mail-címre vár-
nak a szervezõk). 

SZERVEZÕDIK A KERTVÁROSI POLGÁRÕRSÉG
AZ ÕSZI RENDEZVÉNYEN MÁR JELEN LENNÉNEK

Fodor Sándor Zsolt

Az idén tavasszal megtörtént a cégbírósági bejegyzés, kezdõd-
het élesben a tagtoborzás az alakulóban lévõ kertvárosi polgárõr-
ségnél. Bár a környéken a közbiztonság jó, nagyobb rendezvé-
nyek alkalmával jól jöhet az önkéntesek segítsége. Az egyesület
elnökét, Fodor Sándor Zsoltot kérdeztük.

– b. k. –

Domján Nikolett óvodapedagó-
gus ötlete nyomán szervezõdött a
tábor, melynek célja, a gyerekeket
olyan ismeretekkel felvértezni,
melyek a mindennapok során na-
gyobb biztonságot adnak számuk-
ra. Elsõ nap tûzvédelemmel foglal-
koztak és a városi tûzoltóságra lá-
togattak. A szituációs játékok mel-
lett filmvetítésre került sor. A to-
vábbi napokon a rendõrséggel és
a büntetés-végrehajtási intézettel
közösen szervezett bûnmegelõzé-
si nap volt a program. De a bizton-
ságos kerékpáros és rolleres köz-
lekedés is téma volt, ahogy a hon-
védelem is. A különleges mentõk
pedig két jól képzett, többször ki-
próbált mentõkutyával mutatkoz-
tak be, illetve részletesen ismertet-
ték a búvárfelszerelést. A bizton-
ságos vízhasználat elméleti megis-
merése mellett természetesen volt
mód strandolni, sõt sárkányhajóra
és kenuba is szálltak a lurkók.

Mindennap volt sport, méghoz-
zá önvédelmi, Németh Gábor ön-
kormányzati képviselõ, jelen eset-
ben mint edzõ és tábortársszerve-
zõ szakmai irányításával. 

– Azokat az ismereteket, amit itt

megtanulnak, remélhetõleg nem
kell majd használni a mindenna-
pokban, de a felkészítés fontos. A
tábor az iskolai tananyag kiegészí-

tése, használható tudást ad. Ez na-
gyon fontos dolog, a jövõ iskolája is
errõl szól majd. A valóságot meg
kell mutatni a gyerekeknek, tudato-
sítani kell a helyes viselkedést
adott helyzetekben, és a foglalko-
zásokon a gyerekek kreativitására
kell építeni. A tábor a Niki ötlete
volt, és nagyon jól válogatta össze
hozzá a programot. Sok mindent

megtanulnak a gyerekek hogy mit
kell tenni, ha baj van, de ami még
fontosabb, hogyan lehet megelõzni
a bajt. Erre készítjük fel õket és raj-
tuk keresztül a szülõket is – mond-
ta többek között Németh Gábor. 

– Hogyan szervezõdött össze
a csoport?

– Egy korábbi táborból ismertük
a gyerekek egy részét, de jöttek

újak is a város egész területérõl,
5–15 év közöttiek. Jó ez a korosz-
tálybeli különbség, mert a nagyok
segítik a kicsiket, odafigyelnek rájuk
– mondta Domján Nikolett. – Bár a
gyerekeknek vannak elõzetes isme-
reteik, lehet újat mondani a bizton-
ságmegõrzés terén. A programok
kialakítását segítették a különbözõ
szervekkel való kapcsolatok. 

BIZTONSÁG A MINDENNAPOKBAN
ÖNVÉDELMI SPORT IS VOLT MINDENNAP

Új tematikájú tábort hirdettek a szervezõk, fõként a felsõs kor-
osztálynak. Az öt nap alatt a mindennapi biztonságot segítõ dol-
gokkal szembesültek, illetve ezeket tudatosították a gyerekekben.
Ottjártunkkor éppen a Zala Különleges Mentõk munkatársai tar-
tottak bemutatót a Gébárti-tó partján.

A zalaegerszegi születésû,
sokak által kedvelt író, Zakály
Viktória dedikálással egybekö-
tött kötetbemutatójára várták az
érdeklõdõket a zalai megye-
székhely egyik könyvesboltjá-
ban.

A szerzõ az „Emlékeznem kel-
lett volna” címû regényét mutatta
be a közönségnek, mégpedig ki-
adójával, a szintén regényíró La-
katos Leventével (Dopamin Kiadó)
együtt. 

Zakály Viktória korábban újság-
íróként dolgozott szülõvárosában,
elsõ regénye 2012-ben jelent meg
Szívritmuszavar címmel. Az azóta
eltelt több mint tíz évben számos
kötete látott napvilágot különbözõ
kiadóknál. A legújabb könyvét La-

katos Leventével közösen népsze-
rûsítik: a dedikáló turné Sopron és
Szombathely után érkezett Zala-
egerszegre. 

Az „Emlékeznem kellett volna”
az elõzõekhez hasonlóan egy sze-

relmes sztori, mely az ajánló szerint
lírai érzékenységgel meséli el egy
önmagát keresõ fiatal magyar nõ
és a jóképû, ámde zárkózott skót
vikomt nem mindennapi románcát,
és kettõjük önismereti utazását.

SZÜLÕVÁROSÁBAN DEDIKÁLT ZAKÁLY VIKTÓRIA

Fotó: Balog Eszter

A Göcseji Tudásközpontban
két éve mûködõ grafikaszak-
körön készült alkotásokból vá-
logatott kiállítás nyílt a házigaz-
da intézményben.

– b. k. –

Két éve várja bármely korosz-
tályból az alkotni vágyókat a grafi-
kaszakkör. Ezen idõszakban ké-
szült mûvekbõl válogattak egy be-
mutatónyira valót. A kiállítást a
szakkör vezetõje, Gacsal Gábor
mûvésztanár nyitotta meg. A kéthe-
tenkénti szakköri munkáról lapunk
kérdésére válaszolva elmondta: 

– A cél, hogy az alkotók ráéb-
redjenek a szépre, ki tudják fejezni
az alkotáson keresztül az érzései-
ket, gondolataikat, a lelküket, ami
õket éppen érdekli, foglalkoztatja.
A lényeg, hogy bátran merje min-
denki kifejezni önmagát, az alkotás
boldoggá tegye, megszépítse az
életet. Ez minden mûvészet célja.
Ehhez különféle technikákat tanu-
lunk meg, és a teljesen kezdõket is
várjuk a kéthetenkénti szakkörbe,
mely szeptembertõl folytatódik
majd. Valójában mindenki tud raj-
zolni, csak rá kell erre ébreszteni. 

– Általános iskolában taní-
tasz, mennyivel másabb felnõt-
tekkel foglalkozni?

– Másabb. Könyebb, mert szo-

cializálódott közösségrõl van szó,
de nehezebb, mert nem annyira
merik elengedni a fantáziájukat,
mint a gyerekek. A gyerekeken be-
lül is minél kisebbekrõl beszélünk,
annál kreatívabbak, gazdagabb a
belsõ képi világuk. A nagyobbakat
már visszaveti a vizuális környe-
zet, a készen kapott látvány, amit
már nem kell fejben megalkotni.
Fontos minden korosztálynál a
finommotorika fejlesztése, mert ez
a jobb agyféltekére hat kedve-
zõen, és az pedig a problémameg-
oldó képességre – mondta Gacsal
Gábor, miközben kalauzolt a tárla-
ton, és felhívta a figyelmet a zené-
hez készített illusztrációkra és
ezen munkák kiemelkedõségére.
(Az alkotáshoz felhasznált zene
szintén „helyi termék”, néhai Mo-

nostori János zeneszerzõ szerze-
ménye.)

A kiállítást köszöntötte Sü-
meginé Horváth Anita, a ház igaz-
gatója. Jó én-idõként, elmélyülési
lehetõségként jellemezte a szak-
köri alkotó folyamatokat, melyet
színesítenek a technikák és a
résztvevõk vegyes életkorából
adódó közösségi lét. Gacsal Gábor
hozzátette és hangsúlyozta:  min-
den alkotás fejlõdési lehetõség,
ahol az önmagunkhoz képest való
fejlõdés a cél. Van, aki ebben a fo-
lyamatban a színekkel ismerkedik
alaposabban és van, aki már a gra-
fikai szabályokat is alkalmazza, mi-
közben a közösség egymást inst-
ruálja. Az alkotás során a hétköz-
napokból való kiszakadás pedig
bátorságot ad a résztvevõknek. 

KISZAKADÁS A HÉTKÖZNAPOKBÓL
A GRAFIKASZAKKÖR KIÁLLÍTÁSA

MESTERSÉGBEMUTATÓK, SZAKMAI KAPCSOLATOK
ISMÉT GÉBÁRTI NÉPMÛVÉSZETI FESZTIVÁL

Több mint két évtized kihagyás után újból népmûvészeti fesztivál-
ra várta Gébártra a Zala Megyei Népmûvészeti Egyesület a szakma-
belieket és az érdeklõdõket. A fõ cél minél több, akár kevésbé ismert
mesterség bemutatója és a szakmai kapcsolatok építése volt, emel-
te ki a nap lényegét Devecz Zsuzsa, a szervezõ egyesület elnöke. 
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38. alkalommal invitálták a
gyerekeket (7–14 éves korosz-
tály) a Gébárti Regionális Népi
Kézmûves Alkotóházba komp-
lex népi kézmûves gyermektá-
borba július elsõ hetében. Az
idén 35 résztvevõ élt ezzel a le-
hetõséggel.

– b. k. –

Széles volt a választék a kéz-
mûves-tevékenységek skálájából.
A lehetõséggel éltek is a gyerekek,
bár nem volt kötelezõ minden fog-
lalkozást végigjárni, kipróbálni. A
legnépszerûbbnek a fafaragás, az
agyagozás és a gyöngyfûzés bizo-
nyult. 

Méhviaszgyertya-öntés és -már-
tás közepette mesélt a hét esemé-
nyeirõl Pozvai Andrea népi kis-
mesterségek oktatója, a népmûvé-
szet ifjú mestere, a gyerektábor
„lelke”, aki maga is táborlakó volt
anno, és itt kapott kedvet az életét
meghatározó elkötelezõdéshez.
Már február óta lelkesen szervezte

ezt az egyhetes programot. El-
mondta, visszatérõ gyerekek is
vannak náluk, ahogyan új arcok is,
akikrõl remélik, hogy szintén a
rendszeres látogatóik között tud-
hatják majd õket a jövõben. Bár fõ-
ként zalai résztvevõk voltak, jöttek
távolabbról, a zalai nagyszülõknél
nyaraló gyerekek is erre az egyedi
hangulatú, nyugodt légkörû és
mégis aktivitástól és kreativitástól
élénk helyre. Az öt nap alatt a kéz-
mûvességen van a hangsúly, bár
új elemként Kiss-Molnár István, a
ház vezetõje, néptáncoktató irányí-
tásával egy kis néptánc is helyet
kapott a programban, az egyéb-
ként már jól bevált mozgásos játé-
kok és népi játékok mellett. 

S hogy milyen tevékenységgel
lehetett kitölteni a napot? A teljes-
ség igénye nélkül: nemezelés,
gyertyaöntés, fazekasság, fafara-
gás, gyöngyfûzés, szövés, bürök
hangkeltõk készítése, bõrözés, ék-
szerkészítés. Ez a tábor nem a
klasszikus kés-villa-olló tiltóhely,
mindenféle alkotó eszközt kézbe
vehetnek a gyerekek, és kisebb-
nagyobb jártasságot szerezhetnek
azok használatában. A legtürelme-
sebbeknek a gyöngyfûzõ-szövõ lá-
nyok bizonyultak, akiknek kitartó
munkára volt szükség az alkotások
elkészítéséhez. A népi gasztronó-
mia finomságaiból az idén a fonott
kalács és az almás kosárka került te-
rítékre némi közös munka után. És
hogy majd a szülõk is örüljenek ott-
hon, bodzasípot is lehetett faragni. 

Bár a ház a tóparton áll, stran-
dolás nem volt a tábor kínálatá-
ban. Viszont a Balaton-felvidéki
Nemzeti Park munkatársainak kö-
szönhetõen az utolsó napra egy
kis vízi programot is beszerveztek.
A tó és a vízpart élõvilágáról volt
ismertetõ, miközben körbesétálták
a tavat és bejárták a tanösvény út-
vonalát. 

A tábort a hét során készült
munkák kiállításával és a szülõk,
nagyszülõk, testvérek megvendé-
gelésével zárták. 

A ház munkatársai igyekeznek
figyelembevenni a gyerekek és a
szülõk kívánságait a program ösz-
szeállításakor. Így máris tervben
van, hogy jövõre a fiúcsapatmag
kérésére a kovácsolást is felve-
gyék a repertoárba. Ez a tevékeny-
ség, már a pünkösdi rendezvényü-
kön is népszerû volt, és a mostani
hét során is szóba került, hogy szí-
vesen próbálnák ki magukat ezen
a téren a legények. 

Említésre méltó pozitívum a
fent felsoroltak mellett, hogy bár a
tábor nem „digitális elvonóként”
szolgált, mégis szinte alig kerültek
elõ a mobiltelefonok az öt nap
alatt. Volt viszont bõven a mostaná-
ban sajnos ritkán látható önfeledt,
spontán játékból, bújócskából, ci-
gánykerekezésbõl. Mindez egy ki-
csivel több odafigyelést igényelt az
oktatóktól, mint a felnõtt-táborok
esetén, de biztosan megérte a fá-
radtságot ez a kifejezetten a jövõbe
fektetett munka. 
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A Pannon Egyetem az elõzõ év-
hez hasonlóan szinte minden kép-
zése esetén az államilag támoga-
tott helyeket fel tudta tölteni, a fel-
vett hallgatók 80 százaléka állami
ösztöndíjas képzésben vehet
részt. 

Az új felvételi eljárás valódi ver-
senyhelyzetet teremtett a felsõok-
tatásba jelentkezõk között. A Pan-
non Egyetem a 2024-ben beveze-
tett új felvételi pontszámítási rend-
szer keretében – továbbra is mini-
mum ponthatár alkalmazása mel-
lett – olyan intézményi pontszámí-
tási metodikát határozott meg,
amellyel a többlet tanulmányi telje-
sítményt, a nyelvtudást, szakmai
teljesítményt, a választott képzés-
hez kötõdõ munkatapasztalatot dí-
jazta, hangsúlyt fektetve fentiek
mellett az esélyegyenlõség érvé-
nyesülésére is – adott tájékozta-
tást az egyetem. 

Országos trend, hogy az idén a
gazdaságtudományi képzésekre
nehezebb volt bekerülni a korláto-
zott számban elérhetõ állami tá-
mogatott férõhelyekre. Itt a diákok
és az egyetemek között nagyobb
verseny alakult ki. Azoknak, akik

nem jutottak be, vagy nem jelent-
keztek egy felsõoktatási szakra
sem, pótfelvételi eljárásban van
még lehetõségük bekapcsolódni a
szeptemberben induló képzések-
be. A Pannon Egyetem egyetemi
ösztöndíjrendszert dolgozott ki a
gazdaságtudományi képzési terü-
leteken Veszprémben, Nagykani-
zsán és Zalaegerszegen.  A gaz-
dászképzésre jelentkezõ önköltsé-
ges képzésre felvett hallgatók az
újonnan megalapított UPlifting Ön-
költségcsökkentõ Támogatásra
pályázhatnak, amelynek köszön-
hetõen 50–75–90 százalék önkölt-
ségidíj-kedvezményben is része-
sülhetnek felvételi pontszámuk
alapján.

– Köztudott, hogy Zalaegersze-
gen az országban elsõk között hoz-
tuk létre a duális képzést. Ez a kép-
zési forma a legtöbb szakunkon el-
érhetõ, legyen az állami ösztöndí-
jas, önköltséges, nappali, vagy le-
velezõ tagozat. A jelenleg érvényes
szabályok szerint a duális hallgatók
havonta legalább a minimálbér 65
százalékának megfelelõ juttatás-
ban részesülnek, ami egy újabb le-
hetõséget biztosít a tanulmányaik

finanszírozására. A Zalaegerszegi
Egyetemi Központ kiterjedt duális
kapcsolatrendszere segíti a hallga-
tók szakmai elõmenetelét. 

Emellett Zalaegerszegen folya-
matban van céges ösztöndíjak
rendszerének a kialakítása, ami
újabb segítséget nyújt az önköltsé-
ges képzésre jelentkezett hallga-
tóknak és családjaiknak – tájékoz-
tatott, Decsi Péter, a Pannon
Egyetem Zalaegerszegi Egyetemi
Központ megbízott fõigazgatója. 

A Pannon Egyetem Zalaeger-
szegi Egyetemi Központjába 111
hallgató nyert felvételt a általános
felvételi eljárás során. Ebbõl 43
gazdász, 42 mûszaki és 26 gazda-
ságinformatikai képzésben kezd-
heti meg tanulmányait. 

– Összességében pozitívan ér-
tékeljük a felvételi eredményeket,
figyelembe véve, hogy a gazdász-
képzésen az államilag támogatott
férõhelyek száma korlátozott, va-
lamint mindhárom képzési terüle-
tet érinti a szakképzési rendszer
átalakítása. Ennek köszönhetõen
az Egyetemi Központ beiskolázási
bázisát jelentõs mértékben kitevõ
szakközépiskolákból nem érkez-
hettek végzõsök ebben a felvételi
eljárásban. A többletpont szerzõ
programjaink sikeresek voltak,
mert a felvettek aránya magasabb
az elmúlt évihez képest – mondta
Decsi Péter. 

A Gazdálkodási Kar Zalaeger-
szeg mindkét alapszakját (gazdál-
kodási és menedzsment, valamint
pénzügy és számvitel) elindítja
nappali és levelezõs munkarend-
ben. A hallgatók többsége gazdál-
kodási és menedzsment alapszak-
ra nyert felvételt a korábbi évek-
hez hasonlóan. 

Mûszaki képzésekre 42 diák
nyert felvételt, közülük 27 mecha-
tronikai mérnöki, 11 gépészmérnö-
ki, 4 tesztmérnöki alapszakon kezd-
heti meg tanulmányait. Az Egyetemi
Központ az elsõ helyes jelentkezõk
77 százalékát fel tudta venni. 

Gazdaságinformatikai képzé-
sekre 26 fõ nyert felvételt, közülük
12-en felsõoktatási szakképzés-
ben, 14-en alapszakon kezdhetik
meg tanulmányaikat. Az elsõ he-
lyes jelentkezõk 90 százaléka fel-
vételre került a népszerû többlet-
pont-programoknak köszönhetõen.

A pótfelvételi eljárásban gazda-
ságtudományi képzéseinken ön-
költséges, mûszaki és informatikai
képzéseinken állami támogatott és
önköltséges szakjaink is elérhetõk. 

A zalaegerszegi képzéseinket
vonzóvá teszi duális partnerkap-
csolataink száma, a garantált kol-
légiumi férõhelyek, 11 hektáros
zöld környezet és széles körû ösz-
töndíjrendszer – adott tájékozta-
tást Decsi Péter megbízott fõigaz-
gató. 

111 HALLGATÓ NYERT FELVÉTELT
TOVÁBBRA IS VONZÓAK A PANNON EGYETEM ZALAEGERSZEGI KÉPZÉSEI

Az idei felvételi eljárásban a Pannon Egyetem kiemelkedõ
eredményeket ért el a vidéki egyetemek között. A 2024/2025. évi
általános eljárás keretében 1605 jelentkezõ kapott pozitív felvételi
döntést. A Zalaegerszegi Egyetemi Központ képzéseire 111-en
nyertek felvételt. 

HA JÚLIUS, AKKOR GYERMEKTÁBOR
DIGITÁLIS ELVONÓ LETT EGY HÉTEN ÁT

A ünnepélyen beszédet mon-
dott dr. Abonyi János, a Pannon
Egyetem rektora, aki felhívta a fi-
gyelmét a fiataloknak, hogy merje-
nek nagyot álmodni! Az egyete-
men megszerzett tudást kamatoz-
tatva pedig szüntelenül éljék át az
alkotás élményét, gondolkozza-
nak, legyenek egyedi ötleteik és
valósítsák meg mindazt, ami bol-
doggá teheti õket.

Decsi Péter, a Pannon Egye-
tem Zalaegerszegi Egyetemi Köz-
pont megbízott fõigazgatója be-
szédében emlékeztetett arra, hogy
az egyetem nem csupán tudást,
hanem életre szóló élményeket,
barátságokat és értékeket is adott
a fiataloknak. Az itt eltöltött évek
során nem csak szakmai tudásuk
gyarapodott, hanem emberként is
fejlõdtek. Kiemelte, a diploma nem
a végcél, hanem egy ajtó, amely új
lehetõségeket nyit meg. 

Vigh László országgyûlési kép-
viselõ arról beszélt, hogy a most
végzett szakemberek elõtt sok le-
hetõség van, amit megfelelõ el-
szántsággal és kitartással el tud-
nak majd érni. 

A város nevében dr. Vadvári Ti-

bor, alpolgármester köszöntötte a
végzõs hallgatókat. Kiemelte,
hogy a szorgalom, a türelem, az
alázatos munka sikerre az az ok-
levél, melyet ma a kezükbe vehet-
tek a hallgatók., Reményét fejezte
ki, hogy többen közülük Zalaeger-
szegen találják meg a boldogulá-
sukat. 

A Zala Vármegyei Közgyûlés
alelnöke, Pácsonyi Imre elmondta:
a diplomatádónak jelentése és je-
lentõsége is van, hiszen lezárul a
tanulmányok sora,  az oklevél pe-
dig feljogosítja tulajdonosát a hiva-
tása gyakorlására.

Az ünnepi köszöntõk után két
végzõs hallgató is elismerésben
részesült. A Pannon Egyetem
Gazdálkodási Kar Zalaegerszeg
hallgatóinak érdekképviseletéért
és a közösségért végzett kimagas-
ló munkájáért gazdaságinformati-
kus alapképzési szakon végzett
hallgató, korábbi PEHÖK GKZ
részönkormányzati elnök, Drizner
Beáta, míg aktív közösségi mun-
kájáért és a Pannon Egyetem Za-
laegerszegi Egyetemi Központ
rendezvényein való közremûködé-
séért Supák Dominik Patrik, gaz-

dálkodási és menedzsment sza-
kos hallgató kapott elismerést. 

A búcsúztató hallgatók nevé-
ben Horváth Fanni gazdálkodási
és menedzsment alapképzési sza-
kos hallgató, a Magyar Közgazda-
sági Társaság Zalaegerszegi Ifjú-
sági Szervezetének alelnöke osz-
totta meg gondolatait. A búcsúzó
hallgatók nevében Zsohárné Ko-
vács Kornélia gazdálkodási és
menedzsment alapképzési szakos
hallgató köszönt el az intézmény-
tõl, oktatóktól és diáktársaktól.

A Zalaegerszegi Egyetemi Köz-
pontban 2024-ben végzett hallgatók
Drizner Beátát jelölték szeniornak. 

A Pannon Egyetem Zalaeger-
szegi Egyetemi Központjában ez-
úttal 37 hallgató vehette kézhez
oklevelét, közülük 26 fõ a Gazdál-
kodási Kar Zalaegerszeg valamely
szakán, 9 fõ a Mûszaki Informatikai
Kar, gazdaságinformatikus szakán,
míg 2 fõ a Mérnöki Kar Mechatro-
nikai Képzési és Kutatási Intézet
mechatronikai mérnöki alapképzé-
si szakán szerzett diplomát.

VALÓRA VÁLTHATÓ ÁLMOK
DIPLOMAÁTADÓ A PANNON EGYETEMEN

Ünnepélyes keretek között vehették át diplomájukat a Pannon
Egyetem fennállásának jubileumi, 75 évében a Zalaegerszegi
Egyetemi Központ frissen végzett hallgatói. A diplomaátadón 37
hallgató kapta meg oklevelét. 

Meghívó
A Zala Vármegye Építészkamara meghívja önt a

Zalai építészek munkássága 2000–2023 címû
kiadvány megjelenésének alkalmából szervezett
kiállítás megnyitójára és a könyvbemutatóra.

A RENDEZVÉNY IDÕPONTJA ÉS HELYSZÍNE:
Keresztury VMK, 2024. augusztus 22., 17 óra.

KÖSZÖNTÕT MOND:
AGG FERENC,

A ZALA VÁRMEGYEI ÉPÍTÉSZKAMARA ALELNÖKE.
A KIÁLLÍTÁST MEGNYITJA:

BALAICZ ZOLTÁN POLGÁRMESTER.
Minden érdeklõdõt szertettel várnak!
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Ingatlankezelés

Épületek, lakások felújítása

Köztéri bútorok (padok, szemetesek)

gyártása

Járdák, lépcsõk felújítása, térkövezés

Hibaelhárítás

Épületek, lépcsõházak takarítása

Munkáshotel üzemeltetése

Asztalos- és lakatosmunkák

Társasházi közös képviselet ellátása

internetes lekérdezési lehetõséggel

VÁROSI ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA: ZALAEGERSZEG, DEÁK TÉR 3–5/C FSZ.

A VOKSH OKTATÁSI KFT.
FOLYAMATOSAN INDULÓ KÉPZÉSEINK:

– GÉPKEZELÕKÉPZÉS (HATÓSÁGI VIZSGA)
(2022. január 1-tõl már a megújult oktatás és vizsgáztatás szerint, minden gépcsoportra)

– ADR VESZÉLYESÁRU-SZÁLLÍTÓ;
– GKI TEHERAUTÓ-VEZETÕ ÉS AUTÓBUSZ-VEZETÕ;
– KÖZÚTI ÁRUFUVAROZÓ, SZEMÉLYSZÁLLÍTÓ VÁLLALKOZÓ;
– TAXIVEZETÕ VÁLLALKOZÓ;
– B, BE, C, CE, D, D1 KATEGÓRIÁK!

Képzéseink e-learning keretében is elérhetõk! • Részletekrõl érdeklõdjön irodánkban

KEDVEZÕ ÁRAKON!
Részletfizetés és tankönyvkölcsönzés!

Zalaegerszeg, Gárdonyi G. u. 2. Tel.: 92/511-103
Nagykanizsa, Ady u. 30. Tel.: 93/516-634

F. eng.: B/2020/000020

ZALAI KÖZSZOLGÁLTATÓ NONPROFIT KFT.

8900 Zalaegerszeg, Deák tér 3–5/C

Nyitvatartás: H.: 9.00–15.00; K.: 9.00–17.00;

Sz.: 8.00–20.00; CS.: 9.00–17.00; P.: 9.00–15.00

KÖZPONTI TELEPHELY: 8900 ZALAEGERSZEG, GASPARICH U. 26.

Tel.: 92/900-036

Felhívjuk Tisztelt Ügyfeleink figyelmét a változásra a gyûjtés módszerében:

a sárga és kék zsákok/edények

ugyanazon a napon kerülnek átvételre, ürítésre.

AZ ÚJ SZÁLLÍTÁSI NAPOK AZ ALÁBBIAK:

2024. augusztus 28. szerda, augusztus 29. csütörtök, augusztus 30. péntek.

(Városrészenként eltérõen) Részletek www.zkn.hu

ÜVEGGYÛJTÉS: 2024. november 1. péntek

ZÖLDHULLADÉK GYÛJTÉSE:

2024. április 1-tõl 2024. november 30-ig heti rendszerességgel történik. 

Kérjük a zsákokat /edényeket a szállítás napján reggel 6 óráig helyezzék ki.

KÖZÉRDEKÛ
SZOLGÁLTATÁSOK
2024. AUGUSZTUS 13.

Tel./fax: 92/319-003
E-mail: vargatibor002@gmail.com   Mobil: 30/3571-413

A 2017-ben indított Restart
Fesztivál két év után tért vissza
abba a mederbe, amelyikben elin-
dult, azaz teljes programmal, mi-
nél több sportágat, versenyt felvo-
nultatva várta a mozogni vágyó-
kat. Az  Alsóerdei Sport- és Él-
ménypark több szempontból is re-
mek választás volt, hiszen az inf-
rastruktúrája nagyban megkönnyí-
tette a szervezõk dolgát a sport-
ágak elhelyezésében. 

A szombati (július 20.) esõs idõ-
járás nem vette kedvét a sporto-
lóknak, és mindössze egy progra-
mot nem tudtak megrendezni a
szervezõk, többet pedig vasárnap-
ra tettek át. 

Amikor újra kiderült az ég, a né-
zõk is megérkeztek a rendezvény-
re. Reggel 9 órától indultak az
XCO kerékpáros futamok, több
korosztályban, melyekben a
Green-ZONE KKSE zalaegerszegi

versenyzõinek is szoríthattunk.
Emellett Restart Streetball Kupa
kosárlabdaversenyt rendeztek, a
gyerekeknek fitneszbemutatók,
ovis jóga, futóbicikli-verseny és 60
méteres exatlonpálya várta az ér-
deklõdõket. 

Szabó Zoltán jónak értékelte
az idei Restrat Fesztivált. Annyit

hozzátett még, hogy a mozgás-
korlátozottaknak szánt Restart
Akadály Nélkül programot szep-
temberben rendezik meg, és a ter-
veik szerint szeptember második
hétvégéjén egy nagy funkcionális
crossfittversenyt is tartanak, mely-
re már most több mint 130-an ne-
veztek.

RESTART FESZTIVÁL
KÖZEL HÉTSZÁZ EMBER RÉSZVÉTELÉVEL
Új helyszínen, az Alsóerdei Sport- és Élményparkban rendez-

ték meg a Restart Fesztivált július végén. Hazai és nemzetközi,
profi és amatõr versenyek helyszíne volt a régi napközis tábor te-
rülete, valamint sportágbemutatók, szabadidõs és gyermekprog-
ramok vártak az érdeklõdõket.  A kétnapos rendezvényen közel
hétszáz embert tudtak megmozgatni a programokkal a szervezõk. 

Az átadáson a kormány részérõl
Szalay-Bobrovniczky Kristóf honvé-
delmi miniszter is részt vett. A
Rheinmetall nevében dr. Björn Bern-
hard, a Rheinmetall Jármûrendsze-
rek Üzletágának vezérigazgatója és
Paul Walf, a Rheinmetall Hungary
Zrt. vezérigazgatója köszöntötte a
megjelenteket. Mint elhangzott, a
cég Zalaegerszegen mûködteti a vi-
lág legmodernebb kompetenciaköz-
pontját a lánctalpas páncélozott jár-
mûvek gyártásához. A gyárat 2023
augusztusában adták át. 

A honvédelmi miniszter jelezte:

az ukrajnai háború megmutatta,
hogy jól mûködõ, az országot min-
den idõben és helyzetben ellátni ké-
pes hadiparra minden országnak
szüksége van. A honi hadipar már
most is komoly, a nemzetközi szín-
téren is kimagasló teljesítményre
képes. Hozzátette: Magyarország
törekvése az, hogy a hadiipar le
tudja gyártani a hadsereg minden
szükséges felszerelését, ehhez
azonban megbízható és kiszámít-
ható partnerekre van szükség. Ma-
gyarország pedig nagyra értékeli a
Rheinmetallnak a világ és különö-

sen az európai biztonságban ját-
szott szerepét. 

Björn Bernhard elmondta: a jö-
võben Zalaegerszegen gyártják
majd a harcjármûvek egyéb válto-
zatait is, így egyebek mellett pa-
rancsnoki és felvezetõ jármûveket,
illetve mentõt. Mindezen túl új lég-
védelmi rendszert is fejlesztenek. 

Elhangzott: a zalaegerszegi te-
lephely a ZalaZONE ipari komple-
xum részeként, mintegy 33 hektá-
ros területen helyezkedik el, és
mintegy 300 magasan képzett
szakember számára teremt munka-
helyet. A további fejlesztésekkel pe-
dig további munkahelyeket hoznak
létre.

A RHEINMETALL ÁTADTA
AZ ELSÕ LYNXET

Mérföldkõ a magyar gyalogsági harcjármû programban, hogy a
Rheinmetall július 24-én ünnepélyes keretek között átadta a Ma-
gyar Honvédségnek a zalaegerszegi telephelyen gyártott  elsõ
KF41 Lynx gyalogsági harcjármûvet (IFV).
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ELMARAD A FOGADÓÓRA
Tájékoztatjuk Önöket, hogy dr. Kovács Gábor címzetes fõjegyzõ

fogadóórája augusztus hónapban elmarad.
Szíves megértésüket kérjük!

TÁJÉKOZTATÁS AUGUSZTUSI ÜGYFÉLFOGADÁSI RENDRÕL
Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalában az augusztusi
munkanap-áthelyezés nyomán a következõképpen alakul az ügyélfogadási rend:

2024. augusztus 19, hétfõ: szabadnap, ügyfélfogadás nincs. 

ZALAEGERSZEG MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA KÖZGYÛLÉSE

PÁLYÁZATOT HIRDET
A GRIFF BÁBSZÍNHÁZ

IGAZGATÓI MUNKAKÖRÉNEK BETÖLTÉSÉRE

Foglakoztatás jellege:
– teljes munkaidõ. Az igazgató feladatát munkaviszonyban látja el,

a Munka törvénykönyve vezetõ állású munkavállalókra vonatko-
zó rendelkezései alkalmazásával.

A munkakörbe tartozó lényeges feladatok:
– a színház mûvészeti, gazdasági, pénzügyi és munkaügyi tevé-

kenységének megszervezése, irányítása, ellenõrzése,
– az intézmény céljainak megfelelõ mûködés feltételeinek széles

körû biztosítása,
– az alapító okiratban meghatározott feladatok végrehajtása.

Pályázati feltételek:
– büntetlen elõélet, 
– szakirányú felsõfokú végzettség (felsõfokú oktatási intézmény-

ben szerzett, az intézmény alaptevékenységének megfelelõ fel-
sõfokú végzettség és szakképzettség), vagy jogász vagy köz-
gazdász szakképzettség,

– legalább 5 éves szakmai gyakorlat (valamely elõadó-mûvészeti
szervezetnél, a szervezet alaptevékenységének megfelelõ és
ahhoz közvetlenül kapcsolódó munkakörben, munkavégzésre
irányuló egyéb jogviszony esetében pedig az ilyen feladatkörben
eltöltött idõ), vagy legalább 3 éves, elõadó-mûvészeti szervezet-
ben szerzett vezetõi gyakorlat (valamely elõadó-mûvészeti szer-
vezetnél vezetõi vagy magasabb vezetõi munkakörben vagy e
feladatkörben munkavégzésre irányuló egyéb jogviszonyban el-
töltött idõ).

A pályázathoz csatolni kell:   
– 3 hónapnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítványt,
– az iskolai végzettséget igazoló okirat közjegyzõ által hitelesített

másolatát,
– a pályázó szakmai önéletrajzát,
– az intézmény szervezetére és mûködésére vonatkozó szakmai

koncepciót, vezetõi programot,
– a szakmai/vezetõi gyakorlat hitelt érdemlõ igazolását,
– nyilatkozatot arról, hogy a pályázat elbírálásában részt vevõk a

pályázat tartalmát megismerhetik,
– nyilatkozatot az elõírt vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség vál-

lalásáról,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyes adatok pályázattal össze-

függõ kezeléséhez hozzájárul,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyével kapcsolatban a Munka

Törvénykönyve 211. §-a szerinti összeférhetetlenség nem áll
fenn, vagy megbízása esetén az összeférhetetlenséget a jog-
szabályban meghatározott határidõn belül megszünteti,

– nyilatkozatát arról, hogy nyílt ülés tartásához hozzájárul, 
– bérigény megjelölését.

A munkavégzés helye: Zalaegerszeg, Ruszt J. tér 1.

A bábszínház 2024. évi költségvetésének irányszámai:
alkalmazottak száma: 9 fõ     

Bevételek:
összköltségvetés: 248.289 E Ft
mûködési célú támogatások ÁH-n belül: 5.000 E Ft
mûködési célú támogatás ÁH-n kívül: – E Ft
állami támogatás: 65.000 E Ft
központi irányítószervi támogatás (fenntartói): 67.679 E Ft
– közös mûködtetési támogatás: 51%
saját bevétel: 33.060 E Ft

Kiadások:
személyi: 124.248 E Ft
járulékok: 16.050 E Ft
dologi: 70.991 E Ft

A fenntartó által meghatározott tartalmi követelmények:
– olyan szakmai program, melyben egyszerre összpontosul 

• a színház kulturális értékeket közvetítõ és ízlésformáló – fe-
lelõsségteljes – feladatának magas színvonalon történõ ter-
vezése és teljesítése, 

• a közönség változatos összetételébõl adódó sokféle igény ki-
elégítésére való törekvés a mûfaji sokszínûség jegyében,

• az intézmény mûködtetésének és kihasználtságának optimá-
lis tervezése a gazdasági viszonyok alakulásának figyelem-
bevételével, 

• a színház a megye és az ország kulturális – ezen belül báb-
mûvészeti – életében betöltött szerepének pozícionálása,
erõsítése, 

• a szakmailag felkészült, összetartó, kiegyensúlyozott intéz-
ményi kollektíva szerepének szem elõtt tartása. 

Munkabér és egyéb juttatások:
– a munkabér és a személyi juttatások a Munka törvényköny-

ve rendelkezései, a pályázó által megjelölt bérigény és a le-
folytatott béralku alapján kerül megállapításra. 

A pályázatok benyújtásának határideje:
A Kulturális és Innovációs Minisztérium honlapján való közzété-
teltõl számított 30 munkanap – 2024. szeptember 12.

A pályázatok elbírálásának határideje:
2024. november 14.

A pályázatok elbírálásának rendje:
– az igazgatói megbízásról a benyújtásra elõírt határidõt köve-

tõen, bizottsági személyes meghallgatások után a közgyûlés
dönt.

A munkakör ellátásának kezdõ idõpontja, és a munkába lépés nap-
ja 2025. február 1. Az igazgatói kinevezés 5 év határozott idõtartam-
ra, 2030. január 31-ig szól.

A pályázatokat postai úton vagy személyesen Zalaegerszeg megyei
jogú város polgármesteréhez (8900 Zalaegerszeg, Kossuth L. u.
17–19.) kell benyújtani és egyidejûleg e-mailben a szemelyugy@
ph.zalaegerszeg.hu e-mail-címre is meg kell küldeni.

A pályázati kiírással kapcsolatban további felvilágosítást dr. Bartl
Andrea személyügyi szakreferenstõl a 92/502-121 telefonszámon
nyújt.

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Zalaegerszeg Megyei Jogú Város Önkormányzata

nyilvános pályázati eljárás keretében együttesen kívánja
értékesíteni az alábbi zalaegerszegi, tehermentes, építési
teleknek minõsülõ, belterületi ingatlanokat (továbbiakban:
ingatlanok):

A Zalaegerszeg megyei jogú város építési szabályzatáról szóló
25/2016. (VII. 07.) önkormányzati rendelet szerint az ingatlanok
Gksz-2-m jelû kereskedelmi szolgáltató övezeti besorolásúak, be-
építésre szánt területek, mely területek környezetre jelentõs hatást
nem gyakorló gazdasági rendeltetésû épületek elhelyezésére szol-
gálnak.
Az ingatlanok induló vételára bruttó 45.980.000 Ft (36.204.725
Ft+áfa).
A pályázati ajánlatokat „Ságodi ipartelep” jeligével, zárt
borítékban kell benyújtani.

Pályázat beadásának határideje:
2024. szeptember 2. (hétfõ) 14.00 óra.

Helye: ZMJV Polgármesteri Hivatal II. em. 211. iroda
8900 Zalaegerszeg, Kossuth u. 17–19.

Módja: személyesen vagy postai úton

A pályázati hirdetmény teljes szövege a www.zalaegerszeg.hu in-
ternetes oldal, „Hirdetmények, pályázatok” rovatában, az önkor-
mányzat hivatalos honlapján megtekinthetõ, vagy átvehetõ Zala-
egerszeg Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Mûszaki
Osztálya 211. irodájában. A pályázati feltételek a hirdetmény teljes
szövegében találhatóak. 

Ingatlanok
adatai

Induló nettó
vételár

(Ft)

Induló bruttó
vételár

(Ft)

15486 helyrajzi számú 2352 m2 nagyságú
„kivett beépítetlen terület”

11.952.756 15.180.000

15489 helyrajzi számú 4086 m2 nagyságú
„kivett beépítetlen terület”

20.440.945 25.960.000

15441/2 helyrajzi számú 935 m2 nagyságú
„kivett közforgalom elõl el nem zárt
magánút”

3.811.024 4.840.000

Összesen: 36.204.725 45.980.000

ZALAEGERSZEG MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATA KÖZGYÛLÉSE

PÁLYÁZATOT HIRDET
A HEVESI SÁNDOR SZÍNHÁZ

IGAZGATÓI MUNKAKÖRÉNEK BETÖLTÉSÉRE
Foglakoztatás jellege:

– teljes munkaidõ. Az igazgató feladatát munkaviszonyban lát-
ja el, a Munka törvénykönyve vezetõ állású munkavállalókra
vonatkozó rendelékezései alkalmazásával.

A munkakörbe tartozó lényeges feladatok:
– a színház mûvészeti, gazdasági, pénzügyi és munkaügyi te-

vékenységének megszervezése, irányítása, ellenõrzése,
– az intézmény céljainak megfelelõ mûködés feltételeinek szé-

les körû biztosítása,
– az alapító okiratban meghatározott feladatok végrehajtása.

Pályázati feltételek:
– büntetlen elõélet, 
– szakirányú felsõfokú végzettség (felsõfokú oktatási intéz-

ményben szerzett, az intézmény alaptevékenységének meg-
felelõ felsõfokú végzettség és szakképzettség), vagy jogász
vagy közgazdász szakképzettség,

– legalább 5 éves szakmai gyakorlat (valamely elõadó-mûvé-
szeti szervezetnél, a szervezet alaptevékenységének meg-
felelõ és ahhoz közvetlenül kapcsolódó munkakörben, mun-
kavégzésre irányuló egyéb jogviszony esetében pedig az
ilyen feladatkörben eltöltött idõ), vagy legalább 3 éves, elõ-
adó-mûvészeti szervezetben szerzett vezetõi gyakorlat (va-
lamely elõadó-mûvészeti szervezetnél vezetõi vagy maga-
sabb vezetõi munkakörben vagy e feladatkörben munkavég-
zésre irányuló egyéb jogviszonyban eltöltött idõ).

A pályázathoz csatolni kell:   
– 3 hónapnál nem régebbi hatósági erkölcsi bizonyítványt,
– az iskolai végzettséget igazoló okirat közjegyzõ által hitelesí-

tett másolatát,
– a pályázó szakmai önéletrajzát,
– az intézmény szervezetére és mûködésére vonatkozó szak-

mai koncepciót, vezetõi programot,
– a szakmai/vezetõi gyakorlat hitelt érdemlõ igazolását,
– nyilatkozatot arról, hogy a pályázat elbírálásában részt ve-

võk a pályázat tartalmát megismerhetik,
– nyilatkozatot az elõírt vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség

vállalásáról,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyes adatok pályázattal ösz-

szefüggõ kezeléséhez hozzájárul,
– nyilatkozatot arról, hogy a személyével kapcsolatban a Mun-

ka törvénykönyve 211. §-a szerinti összeférhetetlenség nem
áll fenn, vagy megbízása esetén az összeférhetetlenséget a
jogszabályban meghatározott határidõn belül megszünteti,

– nyilatkozatát arról, hogy nyílt ülés tartásához hozzájárul, 
– bérigény megjelölését.

A munkavégzés helye: Zalaegerszeg, Ruszt J. tér 1.
A színház 2024. évi költségvetésének irányszámai:

alkalmazottak száma: 109 fõ   
Bevételek:

összköltségvetés: 1.251.709 E Ft
mûködési célú támogatások ÁH-n belül: 15.000 E Ft
mûködési célú támogatás ÁH-n kívül: – E Ft
állami támogatás: 288.500 E Ft
központi irányítószervi támogatás (fenntartói): 412.486 E Ft
– közös mûködtetési támogatás: 58.8%
saját bevétel: 248.935 E Ft

Kiadások:
személyi: 676.034 E Ft
járulékok: 95.000 E Ft
dologi: 254.675 E Ft

A fenntartó által meghatározott tartalmi követelmények:
– olyan szakmai program, melyben egyszerre összpontosul 

• a színház kulturális értékeket közvetítõ és ízlésformáló – fe-
lelõsségteljes – feladatának magas színvonalon történõ ter-
vezése és teljesítése, a kiemelt elõadó-mûvészeti szervezet-
tel szemben támasztott jogszabályi megfelelés biztosítása,

• a közönség változatos összetételébõl adódó sokféle igény
kielégítésére való törekvés a mûfaji sokszínûség jegyében, 

• a színházban az intézmény Szervezeti és Mûködési Szabályza-
tában meghatározott jogkörrel rendelkezõ, a fenntartó egyetérté-
si jogával kötelezõen foglalkoztatott mûvészeti vezetõi/mûvészeti
munkatársi munkakörrel kapcsolatos elképzelések kidolgozása,

• az intézmény mûködtetésének és kihasználtságának opti-
mális tervezése a gazdasági viszonyok alakulásának figye-
lembevételével, 

• a színház a megye és az ország kulturális – ezen belül színmû-
vészeti – életében betöltött szerepének pozícionálása, erõsítése, 

• a szakmailag felkészült, összetartó, kiegyensúlyozott intéz-
ményi kollektíva szerepének szem elõtt tartása.

Munkabér és egyéb juttatások:
– a munkabér és a személyi juttatások a Munka törvényköny-

ve rendelkezései, a pályázó által megjelölt bérigény és a le-
folytatott béralku alapján kerül megállapításra. 

A pályázatok benyújtásának határideje:
A Kulturális és Innovációs Minisztérium honlapján való közzété-
teltõl számított 30 munkanap – 2024. szeptember 12.

A pályázatok elbírálásának határideje: 2024. november 14.
A pályázatok elbírálásának rendje:
– az igazgatói megbízásról a benyújtásra elõírt határidõt követõen,

bizottsági személyes meghallgatások után a közgyûlés dönt.

A munkakör ellátásának kezdõ idõpontja, és a munkába lépés nap-
ja 2025. február 1. Az igazgatói kinevezés 5 év határozott idõtartam-
ra, 2030. január 31-ig szól.

A pályázatokat postai úton vagy személyesen Zalaegerszeg megyei
jogú város polgármesteréhez (8900 Zalaegerszeg, Kossuth L. u.
17–19.) kell benyújtani és egyidejûleg e-mailben a szemelyugy@
ph.zalaegerszeg.hu e-mail-címre is meg kell küldeni.

A pályázati kiírással kapcsolatban további felvilágosítást dr. Bartl
Andrea személyügyi szakreferens a 92/502-121 telefonszámon
nyújt.

FELNÕTT HÁZIORVOSI RENDELÉS

MEGVÁLTOZOTT HELYSZÍNEN
Tájékoztatjuk a zalaegerszegi VII. sz. felnõtt háziorvosi

körzet lakóit, hogy a körzetben a háziorvosi ellátást dr. Tóth
Enikõ háziorvos 2024. augusztus 12. napjától a Zala Várme-
gyei Szent Rafael Kórház Zalaegerszeg, Zrínyi u. 1. F (zöld)
épület fsz. 17.  helyiségben biztosítja. 

A rendelés ideje:  
hétfõ, kedd, szerda, csütörtök, péntek: 8.00–12.00 

prevenciós rendelés: 
hétfõ, kedd, szerda, csütörtök: 11.00–12.00 

Telefonszám, elérhetõség:  
közvetlen: 507-552
központon keresztül: 507-500 és 3023-as mellék.

+36-20/423-8390
e-mail: pater.rendelo@gmail.com

FELNÕTT HÁZIORVOSI RENDELÉS

MEGVÁLTOZOTT HELYSZÍNEN

Tájékoztatjuk a zalaegerszegi a XXII. sz. felnõtt háziorvosi
körzet lakóit, hogy a körzetben a háziorvosi ellátást dr.
Gorza Éva Mária háziorvos 2024. július 29. napjától a Zala-
egerszeg, Május 1. u. 2/C. szám alatti rendelõben biztosítja. 

A rendelés ideje nem változik: 
hétfõ, szerda, csütörtök, péntek: 8.00–11.00 
kedd: 13.00–16.00  

prevenciós rendelés: 
hétfõ, szerda, csütörtök, péntek: 11.00–12.00 
kedd: 12.00–13.00  

Telefonszám, elérhetõség:  92/315-747
06-30/133-8789

E-mail: pergordikft@gmail.com
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Az is érdekességként mondha-
tó, hogy a négybõl három kapott
gól fejesbõl esett. Amibõl levonha-
tó, hogy az elmúlt idényben is
akadtak gondok a beívelt, belõtt
labdák hárítása után, e téren keve-
set változott a helyzet. A másik fõ-
probléma a helyzetek kihasználá-
sa. Az edzõmérkõzéseken is feltû-
nõ volt, hogy a ZTE a vele hason-
ló, vagy kicsit erõsebb ellenfelek
ellen rendkívül kevés helyzetet
alakít ki, és azt a keveset is ki-
hagyja. Az edzõmérkõzések során
a zalaiak csak az NB III-ba felke-
rült Fejér megyei újoncot verték
meg. Visszatérve a bajnokságra,
az MTK ellen hazai pályán a csa-
pat játéka is döcögött, de egy kis
szerencsével a döntetlen elérhetõ
lett volna. A Puskás Akadémia el-
len játékban elõrelépett a csapat,
de a védelem két hibája ismét ve-
reséget ért. Ebben a találkozóban
jobban benne volt a bravúr lehetõ-
sége, mint az MTK ellen, hiszen

1-1-es állásnál Sajbán ziccert ron-
tott. Ha belövi, akár nyerhetett vol-
na a ZTE.

A hétvégén viszont a még ve-
retlen Paks együttese (a mérkõzés
közvetlenül lapzártánk elõtt ért
véget) érkezett Zalaegerszegre. A
vendégek gyengén kezdtek a
nemzetközi kupaporondon, aztán
magukra találtak az eggyel ala-
csonyabbra sorolt Konferenciali-
gában, ahol továbbjutottak. Dön-
tetlent játszottak Diósgyõrben,
majd hazai pályán megverték az
Újpestet. Nem állt könnyû feladat
elõtt a ZTE.

A találkozón viszont lendületes
játékot mutatott a csapat, elsõsor-
ban a kontrák voltak veszélyesek,
és végül ezekbõl született mindhá-
rom egerszegi találat. A 3-1-es
hazai gyõzelemmel zárult talál-
kozón a Siófokról érkezett fiatal
Dénes Csanád és Mim Gergely
nevét érdemes megemlíteni.
Mindketten remekül játszották be

a széleket, Mim góllal és gól-
passzal járult hozzá a ZTE sikeré-
hez. Szankovics pedig a tõle meg-
szokott kiváló játékot nyújtotta.

A folytatás nem ígérkezik köny-
nyûnek a ZTE számára. Idegen-
ben a  Fehérvár FC lesz a követ-
kezõ ellenfél, amely hasonló muta-
tóval rendelkezik mint a Paks. A
Ferencváros elleni találkozót elha-
lasztották a fõvárosiak kupasze-
replése miatt. Látszik, hogy a FTC
még nem állt össze, így a bajnok-
ság elején talán verhetõ lett volna.
A ZTE számára rossz a halasztás.
Aztán a DVSC-hez látogatnak a
kék-fehérek, a debreceni „kirándu-
lás” sem lesz egyszerû feladat.
Aztán a Nemzetek Kupája váloga-
tott szereplés miatt hosszú szünet
következik a bajnokságban, ami
akár jól is jöhet a ZTE számára. Az
esetleges új igazolásokat be lehet
építeni.

Az átigazolási szezon augusz-
tus 31-ig tart, a kék-fehéreknek
mindenképpen igazolnia kell, ha
el akarnak mozdulni a hátsó ré-
gióból. Az eddigi tapasztalatok
mutatják, hogy támadót minden-
képpen igazolni kell, mert a mér-
kõzésenként két kapura lövéssel

(Puskás) nehéz lesz a gyõzelme-
ket begyûjteni. A védelembe sem
ártana egy magas, jól fejelõ játé-
kos, és ez csak a minimum. Ter-
mészetesen nem akarunk vész-
madárkodni, de tudomásul kell
venni, hogy a zalaiakhoz eddig
csak rutintalan fiatalok érkeztek, a
francia Yohan Croizet-t kivéve. A
mérkõzéseken általában szoro-
san õrzik, illetve szabálytalanul ál-
lítják meg. Egyedüli rutinos szer-
vezõként nem tud boldogulni.
Tény, hogy a nyár folyamán há-
rom meghatározó tudású játékos
távozott a ZTE-tõl. A támadó
Antonio Mance – aki a ZTE gólfe-
lelõse volt az elmúlt idényben –
eligazolásával több mint tíz gól tá-
vozott. A saját nevelésû Bedi Ben-
ce eligazolását is ide lehet sorolni.
A középpályás labdákat szerzett
és gólpasszt adott, de a góllövés
sem volt számára idegen. Ide so-
rolható még Dombó Dávid távozá-
sa. Egy rutinos kapus nélkül egy
bajnokságnak nekivágni merész
feladat, mutatta ezt a tavalyi idény
is. Mondjuk ezt, annak ellenére,
hogy Gundel-Takács Bence eddig
nem teljesít rosszul a kapuban.

A többi csapat játékerejét el-
nézve a ZTE-nek az idei szezon-
ban sem lehet más célja, mint
megkapaszkodni az élvonalban. A
jelenlegi játékoskerettel roppant
nehéz lesz. A szurkolók többsége
nagyon bízik, hogy az átigazolási
szezon hajrájában még érkezhet
2–3 rutinos, segíteni tudó játékos.

FELEMÁSRA SIKERÜLT A RAJT
KEMÉNY SZEZON VÁRHAT A ZTE FC-RE

Az olimpia árnyékában megkezdõdött a bajnokság a labdarúgó
NB I-ben. A ZTE együttese két balszerencsés vereséggel nyitott.
Mindkét találkozón a hajrában, a hosszabbításban kapott ki a
kék-fehér alakulat, majd lendületes játékkal legyõzte a tavalyi
ezüstérmes Paksot.

SZERZÕDÉS-ALÁÍRÁS
TIZENKILENCEDSZER
Tizenkilencedik alkalommal írt alá együttmûködési meg-

állapodást a Zalakerámia Zrt. és a ZTE KK férfi kosárlabda-
csapata, amely szerint a 2024/25-ös bajnokságban is Zala-
kerámia ZTE KK néven szerepel az együttes.

Az eseményre a városházán került sor, ahol Balaicz Zoltán pol-
gármester, dr. Jaramani Rafik, a Zalakerámia Zrt. elnök-vezérigaz-
gatója, Török Róbert, a ZTE KK Kft. ügyvezetõje, Vera Lasselsber-
ger, a Zalakerámia Zrt. igazgatósági tagja, valamint dr. Gyimesi
Endre, a Zalakerámia ZTE KK tiszteletbeli elnöke volt jelen.

Meglehetõsen ritka a sportban, hogy ilyen hosszú idõn keresz-
tül elkötelezõdik egy sportklub mellett egy támogató. Balaicz
Zoltán elmondta, hogy olyan alapokat fektettek le ennek a
megállapodásnak a kezdetén, amelyek biztos alapot adnak ahhoz,
hogy a névhasználói szerzõdést ismét megkössék. Két érték is
találkozik ebben az együttmûködésben: egyrészt a Zalakerámia
mint egy tradicionális vállalat, másrészt az egerszegi kosárlabda-
klub. Az alapokat pedig dr. Gyimesi Endre fektette le, aki a város
korábbi polgármestereként volt jelen azokon a tárgyalásokon. Õ
azt emelte ki: a ZTE KK 2010-es bajnoki címében és késõbbi
bronzérmében is döntõ volt, hogy egy ilyen támogató állt mögötte.

A Zalakerámia Zrt. igazgatósági tagja, Vera Lasselsberger a ki-
váló együttmûködésrõl elmondta, hogy a Zalakerámia elkötelezett
a társadalmi szerepvállalás terén is, az itteni közösségnek pedig
számítanak ezek a kapcsolatok. A cég Zalában is fejleszteni szeret-
ne, a tófeji gyárat  bõvítené, valamint az ott folyó termelést is növel-
né. Köszönetet mondott Zalaegerszeg városának a remek kapcso-
latért, és bízik benne, hogy közösen megbirkóznak az új kihívások-
kal. Ezt követõen került sor az újabb egyéves szerzõdés aláírására.

Dobos Sándorról elmondha-
tó, hogy a zalai labdarúgás
meghatározó alakja. Játékos-
ként a ZTE labdarúgócsapatá-
nak kiváló hátvédje volt. Edzõ-
ként is remekelt a kék-fehérek-
nél, a ZTE II. csapatával az NB
II-ben alkotott maradandót. Az-
tán a Tarr Andráshida csapatá-
val jeleskedett az NB III-ban. A
kiesést követõen még egy dara-
big irányította a szakmai mun-
kát, majd távozott. 

– A labdarúgástól nem tudok és
nem is akarok elszakadni – han-
goztatta Dobos Sándor. – Az
andráshidai távozásomat köve-
tõen a Páterdombi LSC utánpótlá-

sánál vállaltam munkát. Egy után-
pótláscsapatot irányítottam, mel-
lette az itt dolgozó edzõk feladatait
is koordináltam. Idén januárban
megkerestek a körmendi fociklub-
tól, felkértek a felnõttcsapat szak-
mai munkájának irányítására,
amelyet el is vállaltam. Nem sza-
kadtam el a focitól, sõt, több fel-
adatot is elláttam. 

– Az edzõi pályafutásod
egyik szép eredménye volt a
ZTE II. csapatával remekül sze-
repeltél az NB II-ben.

– Felkerültünk az NB III-ból, és
újoncként az élmezõnyben végez-
ve maradtunk bent, ami dicsére-
tes teljesítmény volt. Nagyon sok
tehetséges fiatal gyûlt össze az
akkori tartalékoknál. Sajnálom,
hogy abból a keretbõl nagyon ke-
vesen futottak be eredményes
játékoskarriert. Igaz, hogy az ak-
kori ZTE elsõ csapatának játékos-
keretét is minõségi játékosok al-
kották. 

– Az edzõi pályafutásod sorá-
ban a másik sikeres ténykedés,
a Tarr Andráshidával elért ered-
mények. 

– Húsz évet húztam le András-

hidán, az itt eltöltött két évtized
örök nyomot hagyott bennem.
Nem néztem utána, de biztos, a
rekorderek közé tartozom. Két év-
tizedet egy szakvezetõ ritkán tölt
egy helyen. A szívem csücskében
mindig ott lesz Andráshida.  A si-
kerekkel, a fájó NB III-as búcsúval
együtt. 

– Az Andráshida és a ZTE II.
NB III-as búcsúját követõen,
nincsen egerszegi harmadosz-
tályú csapat. Miért?

– Nagyot változott mára a világ
és a labdarúgás is. Egy NB I-es
csapat fenntartása sem egyszerû.
Mondhatnám, hogy a pénz egy
helyre koncentrálódik. Természe-
tesen jó lenne egy fiókcsapat, és
helyben fejlõdhetnének a saját ne-
velésû fiatalok. Amikor András-
hidán dolgoztam, több kísérletet
tettünk, hogy mi legyünk a ZTE
fiókcsapata, de valahogy nem jött
össze. Az jó lenne, hogy a ZTE já-
tékosállományának 30 százaléka
helyi kötõdésûekbõl állna, de ez
sem valósul meg. Bár tudom, a
mai világban a klubhûség, a saját
nevelésû játékos helyben maradá-
sa avitt fogalommá vált. 

– Térjünk át a jelenlegi fõ fel-
adatodra. Mit várnak tõled Kör-
menden?

– Amikor Körmendre érkeztem,
azt várták tõlem, hogy tartsam
bent a csapatot a megyei elsõ osz-
tályban. A vasi csapat is NB III-as
múlttal rendelkezik. Az utóbbi idõ-
ben gyengébben teljesítettek. A ta-
vaszi idény során jól játszottunk és
simán bent maradtunk a megyei
elsõ osztályban. A folytatásban a
cél, hogy egyre feljebb kerüljünk a
tabellán. S idõvel régi fényében
csillogjon a vasi kisváros labdarú-
gása. Jól érzem magam Körmen-
den, a munkához adottak a feltéte-
lek, az utánpótlás is ígéretes. Bí-
zom benne, szép lassan haladunk
elõre, és idõvel megcélozhatjuk az
NB III-at. 

– Említetted, hogy a Tarr
Andráshida a szíved csücske.
Mára van megyei szinten két kö-
zépszerû csapat Andráshidán,
mi a véleményed a jelenlegi
helyzetrõl?

– Röviden, volt egy jól szereplõ
NB III-as csapat, mára van két kö-
zépszerû megyeis. Ennek nem így
kellett volna alakulnia.

NEM SZAKADT EL A LABDARÚGÁSTÓL
MEGTALÁLTÁK A FELADATOK DOBOS SÁNDORT

Dobos Sándor

Bali Krisztina elsõ bajnoki címét
nyerte idei legjobb magasugró-
eredményével. Muszil Ágnes biz-
tosan nyerte az 1500 métert, majd
a 4x100 méteres váltóban is be-
mutatkozott, ahol ezüstérmet szer-
zett.

Másnap 800 méteren hatalmas
küzdelemben 6 ezredmásodperc-
cel verte meg ellenfelét, és új
egyéni csúcsot futott.

Eredmények. U–23. Magasug-
rás: 1. Bali Krisztina 160 cm. 1500
m: 1. Muszil Ágnes 4:23,17 p. 800
m: 1. Muszil Ágnes 2:07,92 p.
4x100 m: 2. Zalaszám-ZAC 52,51
mp. (Molnár Loretta–Kovács Anna

Mária–Bali Krisztina–Muszil Ág-
nes). Diszkoszvetés: 3. Molnár
Loretta 36,57 m. 100 m: 5. Kovács
Anna Mária 12,86 mp. Távolug-
rás: 6. Bali Krisztina 464 cm. 200
m: 9. Kovács Anna Mária 27,14
mp.

U–20. Diszkoszvetés: 3. Mózer
Benedek 45,63 m, 4. Kozma
Ádám 45,58. Súlylökés: 5. Kozma
Ádám 11,03 m, 6. Mózer Benedek
10,80. 400 m: 7. Gyenese Zsófia
60,79 mp. 400 m gát: 7. Gyenese
Zsófia 71,62 mp. 

Edzõk: Góczán István, Kámán
Ferenc, Bognár Szabolcs. Kungl
József Mihály.

Szolnokon rendezték meg az U–20-as és az U–23-as korosztályú
atléták egyéni bajnokságát. A Zalaszám ZAC U–23-as lányai három
aranyérem mellett egy-egy ezüst- és bronzérmet szereztek. 

KIVÁLÓ EREDMÉNYEK AZ OB-RÕL

FEKETE GÁBOR TÁVOZIK
A ZVE-TÕL

Három és fél év után távozik a
Zalaegerszegi Vívó Egylettõl Fe-
kete Gábor vezetõedzõ. A szak-
ember a Ferencvárosi TC-tõl ka-
pott ajánlatot, amelyet elfoga-
dott. A jövõben a fõvárosi klub
tõrözõinek szakmai munkáját irá-
nyítja.

KOVÁCS GEORGINA
SOPRONBAN FOLYTATJA

Az NB I A csoportjába feljutó
Soproni Darazsak nõi kosárlabda-
csapatában folytatja pályafutását
Kovács Georgina, a ZTE NKK já-

tékosa. Az egerszegi csapat egyik
legjobbja távozott.

NAGY NAPSUGÁR IS BEKERÜLT

A Zalaco ZÚK tehetséges úszó-
ja is bekerült a Szentkirályi Tehet-
ség Program kiválasztottjai közé.
A tehetséges sportolókra szep-
tember elejéig lehet szavazni. A
legtöbb szavazatot szerzõ 14–18
év közötti versenyzõ 2 millió forin-
tos támogatást nyer az ismert ás-
ványvizes cégtõl. A fiatalokat egy
szakmai zsûri választotta ki, igy le-
het szavazni a három kiválasztott
sportolóra, akik között ott van
Nagy Napsugár. Az egerszegi
úszót édesapja nevezte be.

SPORTHÍREK
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A gyermek korosztályban a Zala-
co-ZÚK két versenyzõvel vett részt:
Hamusics Cecília (2011) gyors-
úszásban állt rajthoz, minden távon:
50, 100, 200, 400, 800 és 1500 mé-
teren is elindult a négynapos ver-
seny során, sikerült is egyéni leg-
jobbjait megjavítania. Legjobb ered-
ményeit 800 és 1500 méteren sze-
rezte, 12. helyen zárta a versenyt.
Mellette Balogh Áron (2011) a fiúk
versenyében 50, 100 és 1500 méter
gyorson rajtolt. Ügyesen versenyez-
ve szintén sikerült eddigi legjobb
eredményein javítani, 1500 méteren
õ is a 12. helyet szerezte meg. 

A serdülõ korosztály országos
bajnokságán öt versenyzõ képvi-
selte Zalaegerszeget. 

Nagy Napsugár (2008) – aki már
a felnõttek között is rutinosan verse-
nyez – ezúttal uralta a mezõnyt,
gyártotta az aranyérmes helyezése-
ket, és megjavított két megyecsú-
csot is, ezért nem is volt kérdés,
hogy kiérdemelte a 2024. év leg-
eredményesebb nõi serdülõ úszójá-
nak járó serleget is. Nagy Napsugár
100, 200, 400, 800 és 1500 m gyor-
son állt rajthoz, 200 m-en bronzér-
met szerzett, az ennél hosszabb tá-
vokat (mindhármat) megnyerte, és
ráadásul 400 és 1500 méteren még
a korosztályos megyecsúcsot is
megdöntötte! A 400, 800 és 1500
méteres távokon idõeredménye jo-
gosulttá tette, hogy részt vehessen
a 2025. évi ifjúsági Eb-n. 

Aouich Meryem (2008) és Né-
meth Emília (2009) a gyorsúszó tá-
vokon kívül 400 m vegyesen is rajt-
hoz állt, Németh Luca (2008) azon-
ban inkább a hátúszószámokban
indult. Mindhárman a magyar me-
zõny elsõ harmadában végeztek,
és több egyéni csúcsot is javítottak. 

További két úszónk: Sándor
Sarolta (2012) és Besenczi Hella
(2014) inkább a tapasztalatszer-
zés miatt érkeztek Kaposvárra.
Mindketten a gyorsúszó verseny-
számokban álltak rajthoz, s jó ver-
senyzéssel teljesítették a kitûzött
célokat. 

Az országos bajnokságok sorában nemrég két korosztály ré-
szére rendeztek versenyeket.  A gyermek korcsoport versenyzõi
találkoztak Hódmezõvásárhelyen, Kaposváron a serdülõk verse-
nyére került sor. 

NAGY NAPSUGÁR A LEGEREDMÉNYESEBB NÕI VERSENYZÕ

Eredmények. Súlylökés U–16:
1. Nagy Roland 16,41 m. Távolug-
rás U–16: 8. Gerencsér Vivien 501
cm, 10. Kámán Boglárka Kata 457

cm. Távolugrás: 1. Bali Krisztina
481 cm. 100 m: 6. Kovács Anna
Mária 12,94 mp. 100 m: 2. Stanka
Olivér 11,46 mp.

ZALASZÁMOS ÉRMEK
A BALATON-BAJNOKSÁGRÓL

Veszprémben 65. alkalommal rendezték meg a nemzetközi atlé-
tikai Balaton-bajnokságot, amelyen ott voltak a Zalaszám-ZAC at-
létái is. A formábahozó versenyen több egyéni csúcs született.
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